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P r o t o k ó ł  Nr XII/2024 

                                             z Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski 

                                                        z dnia 28 listopada 2024 r. 

                                  

                                   

 

Ad 1. 

Otwarcie sesji. 

 Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta. 

  Obrady rozpoczęto o godz. 16oo. 

 

Rada Miasta Radzyń Podlaski podjęła uchwały: 

1. Nr XII/51/2024 – w sprawie wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski ze Stowarzyszenia 

Związek Samorządów Polskich. 

2. Nr XII/52/2024 – w sprawie wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski ze Stowarzyszenia 

„Instytut Rozwoju Samorządu Terytorialnego Województwa Lubelskiego” 

3. Nr XII/53/2024 - w sprawie uchwalenia  Programu współpracy Miasta Radzyń Podlaski  

z organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2025. 

4. Nr XII/54/2024 - w sprawie przyjęcia do realizacji zadania w zakresie zarządzania i 

utrzymania dróg powiatowych na terenie Miasta Radzyń Podlaski. 

5. Nr XII/55/2024 - w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą 

Miejską Radzyń Podlaski a Gminą Radzyń Podlaski dotyczącego przejęcia przez Gminę 

Miejską Radzyń Podlaski częściowej realizacji zadania własnego Gminy Radzyń 

Podlaski w zakresie zbiorowego odprowadzania i oczyszczania nieczystości ciekłych z 

nieruchomości położonych w granicach administracyjnych Gminy Radzyń Podlaski. 

6. Nr XII/56/2024 – w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

7. Nr XII/57/2024 – w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

8. Nr XII/58/2024 - w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

Rewitalizacji. 

9. Nr XII/59/2024 - w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, stawek opłat, opłaty 

dodatkowej za parkowanie i sposobu ich pobierania. 

10. Nr XII/60/2024 - w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie Przedsiębiorstwo wkładu 

niepieniężnego (aportu) do Spółki Energetyki Cieplnej Sp. z 0.0. w Radzyniu 

Podlaskim. 

11. Nr XII/61/2024 - w sprawie przyjęcia od Gminy Czemierniki realizacji zadania  

w zakresie udzielenia mieszkańcom Gminy Czemierniki schronienia w Schronisku dla 

osób bezdomnych. 

 

 XII Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski IX kadencji otworzył Przewodniczący Rady – 

Mariusz Szczygieł. 

 

 

Ad 2. 

Sprawy organizacyjne. 

 

    a) stwierdzenie quorum 
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Przewodniczący Rady –  Mariusz Szczygieł 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 Radnych w obradach sesji uczestniczy 

15 Radnych, co stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

 

  Lista obecności radnych – w załączeniu. 

 

 

b) ustalenie porządku obrad 

 

Burmistrz Miasta – Jakub Jakubowski  

„Szanowni Państwo, chciałbym poprosić o wniesienie do porządku obrad trzech projektów 

uchwał druk nr 60, 61 i 62 na 12 na 2024. Pierwszy z nich dotyczy ustalenia strefy płatnego 

parkowania, stawek opłat, opłaty dodatkowej za parkowanie i sposobu ich pobierania. Druk 

 nr 61 dotyczy wyrażenia zgody na wniesienie przedsiębiorstwu energetyki cieplnej, wkładu 

niepieniężnego, czyli aportu w postaci działki. Druk nr 62 dotyczy przyjęcia od Gminy 

Czemierniki realizacji zadania w zakresie udzielenia mieszkańcom Gminy Czemierniki 

schronienia w schronisku dla osób bezdomnych. Bardzo proszę o wniesienie takich trzech 

punktów w stosownym miejscu.” 

 

  

Przewodniczący Rady zapytał: „Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem proponowanego 

porządku obrad?” 

 

Wynik głosowania : za -  15 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta jednogłośnie przyjęła zmianę do porządku obrad.  

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 

 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne; 

  a) stwierdzenie quorum; 

  b) ustalenie porządku obrad; 

c) przyjęcie protokołów z: VII Sesji RM z dnia 20 września 2024, X Sesji Rady Miasta 

z dnia  31 października 2024 r, oraz XI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 13 

listopada 2024 r. 

3.  Funkcjonowanie sportu w mieście, wyróżnienia dla zawodników i trenerów. 

4.  Wolne wnioski i informacje. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6.  Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

7. Informacja na temat ochrony środowiska w mieście. 

8.  Funkcjonowanie Dziennego Środowiskowego Domu Samopomocy w 2023 roku. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a) Druk Nr 52/XII/2024 - w sprawie wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski  

ze Stowarzyszenia Związek Samorządów Polskich. 

  b) Druk Nr 53/XII/2024 - w sprawie wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski  

ze Stowarzyszenia „Instytut Rozwoju Samorządu Terytorialnego Województwa 

Lubelskiego" 

c) Druk Nr 54/XII/2024 - w sprawie uchwalenia  Programu współpracy Miasta Radzyń 

Podlaski  z organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2025. 

  d) Druk Nr 55/XII/2024 - w sprawie przyjęcia do realizacji zadania w zakresie 

zarządzania i utrzymania dróg powiatowych na terenie Miasta Radzyń Podlaski. 

  e) Druk Nr 56/XII/2024 - w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Miejską Radzyń Podlaski a Gminą Radzyń Podlaski dotyczącego przejęcia przez 

Gminę Miejską Radzyń Podlaski częściowej realizacji zadania własnego Gminy Radzyń 

Podlaski w zakresie zbiorowego odprowadzania i oczyszczania nieczystości ciekłych  

z nieruchomości położonych w granicach administracyjnych Gminy Radzyń Podlaski. 

  f) Druk Nr 57/XII/2024 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na  rok 2024. 

  g) Druk Nr 58/XII/2024 - w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

  h) Druk Nr 59/XII/2024 - w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji. 

  i) Druk Nr 60/XII/2024 - w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, stawek opłat, 

opłaty dodatkowej za parkowanie i sposobu ich pobierania. 

  j) Druk Nr 61/XII/2024 - w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie Przedsiębiorstwo 

wkładu niepieniężnego (aportu) do Spółki Energetyki Cieplnej Sp. z 0.0. w Radzyniu 

Podlaskim. 

  k) Druk Nr 62/XII/2024 w sprawie przyjęcia od Gminy Czemierniki realizacji zadania  

w zakresie udzielenia mieszkańcom Gminy Czemierniki schronienia w Schronisku dla 

osób bezdomnych. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

c) przyjęcie protokołów z: VII Sesji RM z dnia 20 września 2024, X Sesji Rady Miasta z 

dnia  31 października 2024 r, oraz XI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta z dnia 13 

listopada 2024 r. 

 

 

Przewodniczący Rady –  Mariusz Szczygieł 

„Kto z Państwa Radnych jest za przyjęcie Protokołów z VII Sesji RM z dnia 20 września 2024, 

X Sesji Rady Miasta z dnia  31 października 2024 r, oraz XI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta 

z dnia 13 listopada 2024 r?” 

 

Wynik głosowania : za -  15 

    Przeciw                         -   0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta jednogłośnie zatwierdzała protokoły. 

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 
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Ad 3.   

Funkcjonowanie sportu w mieście, wyróżnienia dla zawodników i trenerów. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł  

„O poprowadzenie tego punktu proszę Panią Radną Natalię Granoszewską Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Kultury Fizycznej.” 

 

Radna Rady Miasta - Natalia Granoszewska 

„Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowni Radni i Szanowni Państwo. Zebraliśmy się dzisiaj, by 

uhonorować osoby, które swoją pasją, ciężką pracą i zaangażowaniem dokonały wybitnych 

osiągnięć sportowych. W imieniu całej społeczności chciałabym wyrazić wdzięczność  

i uznanie dla trenerów i zawodników, którzy codzienną pracą przyczyniają się do rozwoju 

lokalnego sportu oraz promocji miasta. Wyróżniony trener to człowiek o wyjątkowych 

umiejętnościach, który nie tylko przekazuje wiedzę, ale także buduje ducha zespołu. Wspiera 

swoich zawodników w ich trudach i motywuje do przekraczania własnych granic. Przy jego 

ogromnych sukcesach jest także niezwykle skromnym i ciepłym człowiekiem. Dzięki 

sukcesom jego zawodników młodzi mieszkańcy Radzynia mają przed sobą wzory do 

naśladowania, a my wszyscy czujemy dumę widząc nasze miasto reprezentowane na 

najwyższym poziomie. Zawodnicy zaś są prawdziwymi ambasadorami naszego miasta. Ich 

determinacja, lata treningów i wytrwałość przynoszą efekty, które podziwia cała Polska,  

a nawet świat. Dzięki nim nazwa naszego miasta brzmi dumnie wśród kibiców i społeczności 

sportowych. Dzięki Wam na arenach europejskich i światowych rozgrywek rozbrzmiewa hymn 

Polski. Dziś mamy zaszczyt przyznać nagrody za te niezwykłe osiągnięcia. To symbol naszego 

uznania i podziękowania za trud, jaki włożyliście w budowanie miasta opartego na jednym z 

filarów naszej nowej strategii rozwoju – Radzyń Miasto Radości. Życzymy Wam kolejnych 

sukcesów, nowych wyzwań i nieustającej satysfakcji z tego co robicie. Gratulujemy.” 

Nagrodzone osoby: 

 

Sportowcy:  

1. Natalia Olszak – RSC Taekwon-do  

2. Alina Kaznadziej – RSC Taekwon- 

3. Zuzanna Mierkiewicz – RSC Taekwon-do  

4. Jakub Cieślak – RSC Taekwon-do  

5. Michał Cieślak – RSC Taekwon-do  

6. Milena Rola – Szkoła Tańca i Gimnastyki Diament  

7. Hanna Kozak – Szkoła Tańca i Gimnastyki Diament  

8. Kamila Pasik – Szkoa Tańca i Gimnastyki Diament  

9. Ksawery Lipniacki – LKS „Orlęta – Spomlek”  

10. Jakub Kublicki – LKS „Orlęta – Spomlek”  

11. Kornel Porczyński – LKS „Orlęta – Spomlek”  
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Trenerzy: 

1. Łukasz Ciężki – RSC Taekwon-do  

 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł 

„Zarządzam pięć minut przerwy.” 

 

 

Przerwa trwała od godz. 16:18 do godz. 16:20.  

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Ad 4.  

Wolne wnioski i informacje.  

 

Radna  Rady Miasta - Olga Król 

„Szanowni Państwo, chciałabym na ręce Burmistrza złożyć pytania od mieszkańca, które 

otrzymałam mailowo. Zostałam poproszona o to, żeby odbyło się to na dzisiejszej sesji Rady 

Miasta, więc korzystając z możliwości wniosków chciałabym to uczynić. Pozwolę sobie 

odczytać treść maila, który skierował do mnie mieszkaniec. Chciałbym za pani pośrednictwem 

prosić o poruszenie tematu braku kina w Radzyniu na sesji Rady Miasta w czwartek. Czy 

burmistrz i rada mają jakieś plany w tym temacie i czy jest planowane jakieś rozwiązanie. 

Oczywiście słyszałem iż kino w ramach ROK ma wrócić na stałe do oranżerii po remoncie oraz 

że będą próby uzyskania dotacji z Państwowego Instytutu Sztuki Filmowej na cyfrowy 

projektor. Może w pałacu udałoby się stworzyć mini kino , czy coś podobnego żeby mieszkańcy 

mieli możliwość obejrzenia nowości filmowych. To jest pytanie pierwsze. I pojawił się jeszcze 

drugi temat. Jeśli jeszcze mogę o coś prosić, to chciałbym zapytać o Orlęta. Zarówno mnie, jak 

i kibiców klubu interesuje, czy będą podejmowane rozmowy z klubem, ewentualnie 

opracowanie wspólnej strategii współpracy z klubem. Od dawna oczekuję się w radzeniu 

działań związanych z modernizacją starzejącego się obiektu wraz z zadaszeniem głównej 

trybuny. Czy planowane są rozmowy z przedstawicielami klubu? Klub po spadku z trzeciej ligi 

ma spore problemy. Warto to jakoś wspólnie uporządkować. I chciałabym te pytania skierować 

na ręce pana Burmistrza. Dziękuję.” 

 

Radna Rady Miasta - Kinga Ostrowska 

„Szanowni Państwo, podobnie tak jak pani Radna Olga Król, chciałabym w imieniu jednego  

z mieszkańców poruszyć kilka tematów. Temat nr 1 jest związany z Radzyńskim Stadionem 

Orląt Radzyń Podlaski. Chodzi o zadaszenie głównej trybuny oraz sztuczne oświetlenie 

stadionu. Temat numer 2. Czy miasto planuje stworzyć miejski system informacji? Chodzi 

 o tablice informacyjne z najważniejszymi instytucjami i obiektami w Radzyniu. Temat trzeci. 

Czy dałoby się oświetlić boiska sportowe przy szkole nr 1? Temat czwarty. Czy miasto planuje 

stworzyć projekt rewitalizacji zalewu? I temat ostatni. Kiedy będą konsultacje i działania  

w sprawie zagospodarowania terenów obok ulicy Boboli? Dziękuję bardzo. Dziękuję.” 
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Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Dziękuję Państwu Radnym za wnioski, za sprawną komunikację z mieszkańcami. Robiłem 

notatki, ale mam wrażenie, że uciekły mi pewne wątki, będę prosił, gdyby mi uciekły o 

przypomnienie. Brak kina w Radzyniu. Mamy salę na 200 osób, gdzie teoretycznie kino 

powinno funkcjonować i ono tam bywa. Już w ostatnich tygodniach epizodycznie, dwukrotnie 

to kino i wyświetlane filmy gościły w sali oranżerii. Warunki w jakich to dzisiaj się odbywa są 

dla mieszkańców i wszystkich chętnych, którzy chcieliby oranżerię w tym celu odwiedzać 

czasami nie na zbyt komfortowe, więc mam nadzieję, że po remoncie oranżerii, którego terminu 

jeszcze nie jestem w stanie wskazać i w lepszych warunkach, frekwencje na seansach będą 

znacznie większe. A nawet jeśli nie będzie, to zakładam, że potrzebne nam jest również być 

może kino znacznie mniejsze i takie kino studyjne bardzo chciałbym, aby w jednej z sal Pałacu 

Potockich zostało zorganizowane. Natomiast to jest kwestia rozwojowa o tyle, że w aktualnie 

realizowanej koncepcji takie kino nie zostało tam zaplanowane. Więc aby ono powstało, 

musimy na to pozyskać dodatkowe środki, a uruchomienie kina to nie są środki małe. To są 

środki liczone raczej w setkach tysięcy złotych niż w dziesiątkach. Ogromną popularnością 

cieszą się pokazy kina letniego i z pewnością do takiego kina będziemy mieszkańców zarówno 

młodszych jak i starszych zapraszać w sezonie letnim 2025. Z tym, że musi być dla wszystkich 

jasne, że koszt jednego takiego seansu to jest kilka tysięcy złotych. Więc wszystko to, co 

możemy sobie wymarzyć, ostatecznie musimy przeliczyć na pieniądze i wydawać każdą 

złotówkę racjonalnie. Więc jeśli mielibyśmy utworzyć kino, poświęcić na to dziesiątki albo 

setki tysięcy złotych, a później widzieć, jak na seanse przychodzi po pięć osób, to z pewnością 

można o tym powiedzieć wiele, ale nie, że to jest racjonalne wydawanie pieniędzy. I dlatego 

mówiąc o kinie, powinniśmy mówić też o warsztatach filmowych dla młodzieży. Powinniśmy 

myśleć raczej o pokazach i seansach studyjnych albo filmoznawczych, niż o wyświetlaniu 

hitów kinowych, bo do takich i tak większość ludzi będzie jeździć szybciej, do wygodniejszych 

sal, chociażby do Lublina. Nie podam żadnych terminów, natomiast temat kina jest dla nas 

istotny. Drugi temat, o ile nie umknął mi żaden inny, to temat Orląt. I tutaj połączę dwa pytania. 

Jeżeli chodzi o Orlęta... No tak, jest to temat o tyle istotny, że mamy doskonałą świadomość 

tego, że to jest klub o stuletniej historii, że ćwiczy tam około 250 dzieci, ale mamy też 

świadomość, że koszt utrzymania obiektów i koszt funkcjonowania klubu to są duże pieniądze. 

Jako strategiczny sponsor, bo miasto wydaje kilkaset tysięcy złotych, blisko pół miliona 

złotych, licząc wszystko, czyli koszty utrzymania stadionu, etaty osób, które tam pracują  

i koszty wsparcia zarówno młodzieżowych drużyn, jak i drużyny seniorskiej. To jest ponad 400 

tysięcy złotych. Jesteśmy otwarci na to, aby ten klub znaczył dla mieszkańców miasta jeszcze 

więcej. I dlatego te rozmowy są prowadzone. Wczoraj odbyło się dość długie spotkanie, gdzie 

poruszyliśmy zaledwie wyimek spraw, jakimi kłopoczą się Orlęta. Umówieni jesteśmy na 

kolejne spotkania. Pojawiają się pomysły, co możemy zrobić wspólnie, w jakim to może pójść 

kierunku, ale to nie czas i nie miejsce, aby mówić o szczegółach. Zarówno w kontekście 

zadaszonych trybun, oświetleń boisk, Poczekajmy na rozwój spraw i na odpowiedzi na 

kluczowe pytania, które stawiamy sobie wspólnie. Orlęta miastu, miasto Orlętom. Jeżeli chodzi 

o oświetlenie boiska przy Szkole Podstawowej nr 1, to na ten moment nie mamy takich planów, 

aby to działo się już. Dzieje się natomiast renowacja orlika przy Szkole Podstawowej nr 2, gdzie 

będzie wymiana nawierzchni, a w tej chwili powinny tam trwać, o ile nie ukończyły się już 

prace związane z ogrodzeniem i siatkami, zwanymi 'piłkochwytami'. Ale nie wykluczam, że  

i w tym temacie powinniśmy podjąć pracę, bo wiem z tych kilku miesięcy współpracy  
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z mieszkańcami i słuchania mieszkańców, że boiska te powinny być usprawnione, otwarte, 

szeroko dostępne dla tych wszystkich, którzy chcieliby z nich korzystać. I o ile się nie mylę, 

ostatnie pytanie dotyczyło ulicy Boboli i terenów, które do tej ulicy przylegają. Ja będę o ulicy 

Boboli mówił jeszcze w swoim sprawozdaniu, natomiast tutaj nadmienię tylko w kontekście 

terenów okalających te ulice, że jeden z prywatnych właścicieli działek przylegających do ulicy 

Boboli zamierza w najbliższych miesiącach rozpocząć tam prace inwestycyjne związane  

z powstaniem bloków mieszkalnych. Jest to inwestycja realizowana na jego prywatnych 

działkach w oparciu o uzyskane już pozwolenie na budowę. No i tyle mam do powiedzenia  

w tym momencie. Jeśli były tam jeszcze jakieś wątki i pytania, na które nie odpowiedziałem, 

to proszę o wskazanie tych wątków.” 

 

Radna Rady Miasta - Kinga Ostrowska 

„Chciałabym jeszcze dopytać o zalew.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Czy planujemy jakiś projekt rewitalizacji?” 

 

Radna Rady Miasta - Kinga Ostrowska 

„O rewitalizację zalewu?” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Tak, aczkolwiek nie jest to sekwencja działań, o której mógłbym mówić teraz jako  

o działaniach precyzyjnych i zaplanowanych na najbliższy czas.”  

 

 

Ad 5. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonywania uchwał Rady Miasta. 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Szanowni Państwo, czy mnie dobrze słychać? Jest dobrze. Mam przygotowany zestaw 

informacji, którymi chciałbym się z Państwem, zarówno z Państwem Radnymi, jak i z 

mieszkańcami, którzy nas obserwują podzielić i przechodzę do rzeczy. Podpisaliśmy w 

ostatnim czasie umowę z firmą PRD Lubartów na wykonanie ulicy Zbulitowskiej od 

Wisznickiej do granicy miasta. Wartość tej umowy to ponad milion złotych. 1 065 000 zł. Jest 

to dla nas cena atrakcyjna, którą udało się uzyskać w drodze przetargu. Wykonawca to firma 

znana nam, doświadczona, aktualnie realizująca pracę przy ulicy Armii Krajowej. Te, które są 

już częściowo wykonane i które będą kontynuowane wiosną. Jutro o godzinie 11 w Urzędzie 

Marszałkowskim w Lublinie podpisujemy pierwszą umowę związaną z projektami 

partnerskimi w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, a konkretnie będzie to 

umowa dotycząca projektu bezpieczny e-portal, który realizujemy wspólnie z naszymi 

partnerami gminą wiejską Radzyń Podlaski, gminą Borki. W miejskim obszarze funkcjonalnym 

łączna wartość tej umowy to ponad 2 miliony, a dokładnie 2 miliony 300 tysięcy złotych, z 

czego blisko 2 miliony to dotacja z funduszy europejskich. Trwają prace nad zmianą strategii 

zintegrowanych inwestycji terytorialnych, tak jakby móc starać się o kolejne środki, bo z 

pewnością Państwo pamiętają, ale dla tych, którzy nie pamiętają przypomnę. Poza tym 

pierwszym projektem planujemy jeszcze trzy projekty, ale dokonaliśmy zmian w fiszkach 

projektowych i trwają aktualnie prace nad projektami miejskich przedszkoli, które będą z tych 
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funduszy europejskich modernizowane oraz nad projektem koncepcji na założenie Pałacowo-

Parkowe i projektu architektonicznego dla wgłębnika w parku przy Pałacu Potockich. Te 

projekty będziemy składać późną wiosną 2025 roku. W tej chwili trwają intensywne prace nad 

zebraniem dokumentacji, która będzie nam do tego niezbędna. Prace koncepcyjne nad czwartą 

fiszką dotyczącą odnawialnych źródeł energii w ramach , których dostaniemy bardzo nisko 

oprocentowaną pożyczkę na instalację fotowoltaiczną oraz dotacje na magazyn energii są w 

toku. Z rzeczy, które Państwo w mieście widzą, o których już dziś mówiliśmy, a właściwie ja 

mówiłem, a Państwo Radni wnioskowali o informację, to no chyba już mogę powiedzieć 

zbliżająca się radość, że lada moment będzie zakończona inwestycja przy ulicy Świętego 

Andrzeja Boboli. Tam zostały jeszcze nieznaczne poprawki związane z nawierzchnią z masy 

bitumicznej na łuku ulicy Chmielowskiego i prace te będą w tej swojej formie widzianej jako 

pracownicy, materiały budowlane uporządkowane będą zakończone, będzie trwało jeszcze 

przez chwilę kompletowanie dokumentów i odbiór techniczny no i ta inwestycja będzie już 

wkrótce ukończona. Natomiast nie będzie też dla Państwa zaskoczeniem, że mamy kłopoty, 

jeżeli chodzi o ulice Wyszyńskiego i Warszawską i pozostałe prace prowadzone przez firmę 

Zeltech, z którą to firmą umowy na wykonanie tych inwestycji podpisywał mój poprzednik 

Jerzy Rębek w końcówce roku 23 i na początku roku 24. Może się tak zdarzyć, że będziemy 

musieli rozwiązać umowę na ul. Wyszyńskiego i Warszawską, ponieważ zostały nam do 

umownego terminu 3 tygodnie. Firma w dalszym ciągu wciąż mieści się w harmonogramach 

zawartych w umowie, ale wiele wskazuje na to, że niedostateczna intensywność prac i niższa 

niż oczekiwana umownie jakość tych prac będzie dla nas argumentem do tego, aby rozważać 

rozwiązanie takiej umowy. W związku z tym wzywamy i w formie pisemnej, i z tego miejsca 

wzywam firmę ZELTECH do tego, aby podjęła natychmiastowe i intensywne działania, bo to 

już ostatni czas, abyśmy zobaczyli finał tej inwestycji, której termin realizacji przypada na 

połowę grudnia tego roku, czyli zostały nam trzy tygodnie. Jesteśmy w trakcie przetargu na 

odbiór odpadów komunalnych na terenie naszego miasta. Nastąpiło otwarcie ofert i mamy 

jednego oferenta. Jest to Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych. Trwa aktualnie badanie tej 

oferty, czy wszystko jest zgodnie z wymogami formalnymi. Jesteśmy też po wyłonieniu 

dostawcy energii elektrycznej. To również było dokonywane w drodze przetargu. Postępowanie 

przetargowe wygrała firma Respect Energy, która obsługiwała nasze miasto w ciągu ostatnich 

kilku lat. I ta umowa, którą zamierzamy podpisać to umowa na kolejne 2 lata w stawce nieco 

wyższej niż dotychczas przez te ostatnie lata, ale i tak atrakcyjnej, bo wynoszącej około 51 

groszy netto za kWh. Kolejna oferta opiewała na ponad 20%, kolejna oferta była o ponad 20%, 

czyli powyżej 60 groszy. Jesteśmy aktualnie również w trakcie badania ofert na modernizację 

oświetlenia ścieżki rowerowej od ulicy Krysińskiego do ulicy Leśnej tutaj wpłynęło kilka ofert 

planowane prace na tym odcinku to wiosna 2025. Prace te poza modernizacją oświetlenia przy 

samej ścieżce rowerowej będą również uwzględniać wykonanie oświetlenia przy ulicy 

Krysińskiego. Trwa przetarg na uzyskanie , bądź też udzielenie ze strony wykonawcy kredytu 

dla naszego miasta. I tutaj chciałbym też podkreślić, że deficyt, który staramy się ograniczyć  

i w drodze uzyskania tej oferty przetargowej będziemy finansować z kredytu, to deficyt 

zaplanowany przez mojego poprzednika Jerzego Rębka. W uchwale budżetowej na 2024 rok  

i w tej uchwale ten deficyt został zaplanowany na ponad 5 milionów złotych. Nam udaje się  

i mniemam, że jeszcze się uda ten deficyt ograniczyć i ten kredyt nie będzie opiewał na taką 

kwotę jak została pierwotnie zaplanowana. Natomiast nie potrafię i myślę, że do samego końca 

roku, bo to są wydatki, które cały czas są realizowane, nie będziemy w stanie powiedzieć jak 

to dokładnie będzie wyglądało, to będzie głosowane ostatnimi uchwałami budżetowymi 

dotyczącymi budżetu na 2024 rok. Natomiast jesteśmy w trakcie wyłaniania wykonawcy czy 
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też kogoś, podmiotu, który nam udzieli ten kredyt. Kolejne tematy to już są tematy mniej 

poważne, ale myślę, że również atrakcyjne i ważne. W ostatnich dniach odbyło się szkolenie  

i spotkanie w Starostwie Powiatowym, gdzie na zaproszenie Starosty Szczepana 

Niebrzegowskiego gościliśmy Pana Sebastiana Skrzypca, eksperta w sprawach transportu 

zbiorowego i komunikacji. ze Świętokrzyskiego Urzędu Marszałkowskiego. Pan Sebastian 

rozmawiał z nami i szkolił nas, czyli burmistrzów, wójtów i pracowników starostwa w temacie 

mechanizmów i możliwości utworzenia sieci transportu zbiorowego na terenie naszego 

powiatu. Na ten moment mogę podzielić się z Państwem informacją, że planowane jest 

składanie wniosku. do Wojewódzkiego Funduszu Rozwoju Połączeń Autobusowych, który to 

wniosek uwzględniający partnerstwo pomiędzy powiatem radzyńskim, który będzie składał ten 

wniosek, a miastem i gminą Radzyń Podlaski. Wniosek ten będzie dotyczył utworzenia nowej 

linii z terenu gminy Radzyń Podlaski, a konkretnie z okolic, z miejscowości Paszki przez 

Miasto Radzyń Podlaski, teren szpitala, dalej na teren gminy, aż do stacji kolejowej PKP w 

Bedlnie. I to są nasze plany na najbliższe tygodnie, aby taki wniosek złożyć. Mam nadzieję 

szczęśliwie uzyskać dofinansowanie, a później wdrożyć realizację i utworzyć to połączenie. To 

czym chciałbym się również pochwalić to, że udało nam się uzyskać pieniądze na szkolenie 

młodzieży, która byłaby zainteresowana utworzeniem Młodzieżowej Rady Miasta. Takie 

warsztaty finansowane z programu Aktywna Młodzież odbędą się w sobotę i niedzielę 14 i 15 

grudnia i z tego miejsca zapraszam wszystkich młodych zainteresowanych Może nie tyle już 

dzisiaj uczestnictwem w Młodzieżowej Radzie Miasta, ale tematem współtworzenia naszego 

miasta, tych wszystkich, którzy są zainteresowani być może kiedyś zaangażowaniem  

w samorząd, pomocą w tym, aby w tym mieście działo się jeszcze więcej ciekawych rzeczy,  

w tym rzeczy dla młodzieży. Zapraszam serdecznie na te warsztaty. Będziemy na ten temat  

z pewnością komunikować w naszych kanałach komunikacyjnych. Kolejnym wydarzeniem, na 

które serdecznie zapraszam, to Wirtualny Teatr Historii, realizowany z Fundacją Koncept 

Kultura, który odbędzie się w Pałacu Potockich w dniach 5-6 grudnia. Będą to pokazy filmów. 

Było dzisiaj pytanie o kino, więc na te dwa dni w Pałacu Potockich za gości kino VR, czyli 

kino wirtualnej rzeczywistości, będziemy mogli oglądać Filmy historyczne od rana do 

wczesnego popołudnia zapraszamy młodzież z radzyńskich szkół, a po południu i wieczorami 

dorosłych. A skoro powiedziałem o kanałach medialnych, chciałbym zakomunikować Państwu 

z tego miejsca, że od dwóch tygodni na piątej stronie naszego lokalnego tygodnika Wspólnota 

pojawiają się konkretne informacje z Urzędu Miasta, od Radnych i Burmistrza. Chcemy tym 

kanałem docierać do wszystkich tych mieszkańców, którzy nie czerpią informacji tylko  

z internetu, ale również ze źródeł drukowanych. Nie zamierzamy wydawać naszego miejskiego 

periodyku Z dwóch powodów. Po pierwsze rodziło to niepotrzebne i duże koszty. Wydawanie 

informacji w tej formie, o jakiej teraz myślimy, to będzie koszt dziesięciokrotnie mniejszy. 

Druga rzecz, drugi argument przeciwko wydawaniu prasy przed samorząd to zapisy ustawowe, 

które zmieniają się aktualnie i które nie pozwolą już samorządom wydawać swoich mediów, 

swoich gazet. I teraz rzeczy już całkiem drobne, ale istotne, wciąż istotne. Bobry. Wiele osób 

zgłasza nam problemy z tamami, z jeremiami bobrowymi, które te skądinąd sympatyczne 

stworzenia utworzyły w kilku miejscach na naszej rzece. Mierząc się z tymi zgłoszeniami, 

wysłaliśmy pismo do Wód Polskich, które to, która to spółka jest jedynym operatorem 

płynących wód na terenie naszego kraju i tylko Wody Polskie mogą podjąć zgodne z prawem 

działania mające na celu przywrócenie stanu poprzedniego. Czy wszyscy chcielibyśmy tego 

stanu, gdzie woda była ledwo na dnie? Nie wiem. Wiem, że z pewnością dziś wysoki poziom 

wody może być uciążliwy dla posiadaczy przylegających do rzeki działek. Natomiast no bobry 

są pod ochroną, nie jesteśmy w stanie dziś, nawet gdybyśmy chcieli nic z tym zrobić, to co 
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zrobiliśmy i za co dziękuję Wydziałowi Zarządzania Mieniem Komunalnym, to zabezpieczenie 

drzew, co nastąpiło na wniosek mieszkańców. A jeśli mowa o drzewach, to chciałbym uprzedzić 

wydarzenia, które przed nami, bo w najbliższych tygodniach będziemy dokonywać prac przy 

drzewach wzdłuż ulicy Ogrodowej, drzew rosnących przy ogrodzeniu miejskiego stadionu. 

Drzewa te, czasem bardzo stare drzewa, ale też latami niewłaściwie pielęgnowane, niszczone, 

w wielu miejscach dziś chore, będą usuwane i w ich miejsce trafią nasadzenia zastępcze 

zgodnie ze zgodą jaką uzyskaliśmy od Starosty Radzyńskiego. Chciałbym, żeby komunikując 

to w ten sposób było dla mieszkańców jasne, że to co robimy jest działaniem niezbędnym, 

ponieważ drzewa te, zaznaczę to i podkreślę, są drzewami w złej kondycji. I to, że one są 

żywotne, to, że na wiosnę by się zazieleniły, nie zmienia faktu, że niszczą ogrodzenie, stanowią 

zagrożenie dla zabudowań na stadionie. Po wizji lokalnej, jakiej dokonaliśmy z pracownikami, 

są w tych drzewach liczne wypróchnienia wynikające z tego, że przez lata konary były obcinane 

zbyt blisko pnia i to co nastąpi w przyszłości to prawidłowa pielęgnacja zgodna ze standardami 

ochrony środowiska w przypadku nasadzeń zastępczych, ale i wszystkich drzew, które są wciąż 

w naszym mieście i które będziemy sadzić, które będziemy pielęgnować, bo mówię tutaj 

oczywiście o tych drzewach, które w mieście rosną. Bardzo chciałbym, kiedy już te uciążliwe 

remonty się skończą, abyśmy zamiast przecinać biało-czerwone wstęgi, w geście otwarcia tych 

nowych ulic dokonali nasadzeń zastępczych albo wręcz nasadzeń po prostu wzdłuż ulicy 

Wyszyńskiego, tak aby w tym pasie zieleni rosły drzewa. Taka jest nasza intencja, aby miasto 

Radzyń było miastem zielonym, ale też aby ta zieleń była pielęgnowana w sposób prawidłowy 

i fachowy. Dwie ostatnie rzeczy. Zacznę od takiej, która mogła wzbudzić pewne poruszenie  

w mieście, a chodzi mi tutaj mianowicie o podniesienie stawek za usługi cmentarne, czyli za 

opłaty za groby ziemne, za groby murowane i wszystkie te koszty związane z obsługą 

cmentarza. Te ceny podnieśliśmy na wniosek przedsiębiorstwa usług komunalnych, gdzie pan 

prezes Mirosław Kułak dokonuje analizy. Sfera po sferze, gałąź po gałęzi i tak w zakresie usług 

cmentarnych działalność przedsiębiorstwa usług komunalnych była przez ostatnie lata 

nierentowna. Czyli ponoszone koszty przewyższały uzyskiwane z tytułu tej działalności 

przychody. To jest rzecz niedopuszczalna. Nie chodzi tutaj o to, aby zarabiać, ale chodzi o to, 

aby przychody, które uzyskujemy pokrywały nam te koszty jeden do jednego w każdej z tych 

gałęzi. Szczególnie, że to jest gałąź, która nie jest narażona na jakieś rynkowe wahania.  

W związku z tym mogę powiedzieć tylko tyle, że ceny te porównywalne dziś z cenami na 

innych cmentarzach Naprawdę zachęcam do tego, żeby rzetelnie ten cennik porównywać, nie 

tylko miejsce w grobie ziemnym do miejsca w grobie ziemnym to jest dużo więcej kosztów  

i cena którą płaci mieszkaniec miasta albo też nie mieszkaniec wykupując takie miejsce  

i organizując pogrzeb to jest cena składająca się z kilku składników te ceny nie są dziś wyższe 

te nasze ceny po zmianie nie są wyższe niż ceny w innych miastach są dzisiaj po prostu jakby 

racjonalne oddające to ile rzeczywiście ponosimy z tego tytułu kosztów I ostatnia karteczka to 

napisałem sobie kawiarnia w Pałacu Potockich. Naprawdę jestem dumny z tego, co udało się 

zrobić zarówno panu Radkowi Mazurowi, który od kilku miesięcy koordynuje wszystkie 

niezbędne poprawki w tym zakresie, A muszę Państwu przypomnieć, że kiedy to przejęliśmy, 

tam nie było trójfazowego prądu, który jest niezbędny do obsługi urządzeń, które były 

zakupione do kawiarni. Nie było pomysłu na to, jak do tych pomieszczeń, które możemy 

wynajmować w firmie prowadzącej kawiarnię, doprowadzić toalety. Bo ktoś myśląc o tej 

kawiarni, pomyślał, że klienci kawiarni muszą mieć dostęp do toalety. I tak w drodze wynajmu 

tych pomieszczeń nie wynajmujemy łazienek, nie wynajmujemy toalet. trzeba było wymyślić 

formułę w jakiej to formule możemy udostępnić inne pomieszczenia nie mogąc jednocześnie 

tych pomieszczeń wynajmować odpłatnie, także po tych wszystkich działaniach po podpisaniu 
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umowy. W tej chwili mogę powiedzieć , że trwają tam prace związane z wystrojem prace, które 

są konsultowane z konserwatorem no i gotowość , czy jakby chęć otwarcia tej kawiarni nasi 

najemcy deklarują na początek grudnia. Ile z tego wyjdzie ? I czy to będzie początek grudnia, 

czy też ten zapisany w umowie czas połowy grudnia? Zobaczymy. Natomiast ja już się nie 

mogę doczekać, jak będzie smakowała kawa z kawiarni pałacowej.” 

 

Radna Rady Miasta - Olga Król 

„Ja chciałam zadać tylko jedno krótkie pytanie odnośnie umowy na realizację ulicy 

Zbulitowskiej. Chciałam zapytać, czy w związku z podpisaniem tej umowy, czy udało się bądź 

czy w ogóle zostały poczynione takie kroki, aby zapisy tej umowy zostały uszczegółowione w 

taki sposób, aby dawały nam większą, znaczy nam jako miastu większą kontrolę nad 

wykonawcą tej inwestycji w trakcie jej trwania, a nie tylko przy zbliżającym się terminie jej 

zakończenia.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Zanim poproszę o wsparcie pana Łukasza Mazurka, Naczelnika Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego, powiem, że kluczową sprawą jest to, że finansowanie tej inwestycji jest  

z zupełnie innego źródła. A mianowicie będziemy to finansować, tutaj nie przytoczę dokładnie 

nazwy programu, ale z pieniędzy Urzędu Wojewódzkiego. Natomiast inwestycje przy ulicy 

Wyszyńskiego i Warszawskiej finansujemy z Polskiego Ładu, który to jest programem  

w różnych sferach, bardzo, bardzo prostym. No i tak też wyglądały umowy i harmonogramy, 

były bardzo uproszczone, stąd te dzisiejsze kłopoty. Ale o wsparcie i szczegóły w kontekście 

ulicy Zbulitowskiej bardzo proszę Pana Łukasza Mazurka.” 

 

Naczelnik WRG - Łukasz Mazurek 

„Szanowni Państwo. Prace na ulicy Zbulitowskiej będą miały troszkę inny charakter niż na 

ulicy Warszawskiej. To będzie wymiana praktycznie tylko nawierzchni, więc tak naprawdę tu 

nie będzie jakiegoś zagrożenia, że będziemy mieli problemy. Tak jest zgodnie z zapisami nawet 

umowy, takie jak problemy z ulicą Wyszyńskiego i tą wielobranżowością na tej ulicy 

Wyszyńskiego. No natomiast są dwie pozytywne jakby, dwa pozytywne elementy tego, tej 

sytuacji. Mamy firmę, którą mamy, wygrała, przetarg firma, z której już mamy pozytywne 

doświadczenia. To jest jedna rzecz. Druga rzecz to właśnie, ta forma tych robót, która właściwie 

polega tylko na wykonaniu samej nawierzchni. Powinno być dobrze, natomiast i zapisy w 

umowie zostały jeszcze raz przeze mnie, też przeanalizowane pod tym kątem, że nie powinno 

być niespodzianek, jeżeli wykonawca by, jeżeli coś by się stało takiego, że wykonawca by w 

jakiś sposób się opóźniał, nie przewiduję tutaj problemów na tą chwilę. Natomiast co życie 

przyniesie, jakie sytuacje zostaną przed nami postawione, to też nie jestem w stanie jakby tutaj 

powiedzieć, że wszystko można przewidzieć. Tu nawet Pan mecenas potwierdzi, że wszystkich 

sytuacji prawnych chyba nie da się do końca i faktycznych przewidzieć. Natomiast tutaj jeśli 

chodzi o ulicę Zbulitowską, jestem dobrej myśli, że tu z tą inwestycją problemów nie będzie.” 

 

Ad 6. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 
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„Drodzy Państwo Radni, dosłownie kilka dni temu, bo 3 dni temu otrzymałem informację ze 

Związku Miast Polskich, że uchwałą związku zostaliśmy jako Miasto Radzyń Podlaskich 

przyjęci w poczet członków Związku Miast Polskich. Z czego się bardzo cieszymy. W ciągu 

ostatniego miesiąca odebrałem, też wiele telefonów od mieszkańców ulicy, bloku przy ulicy 

Dąbrowskiego 30, którzy w zasadzie Ostrowieckiej 30, którzy tam zgłaszali nam wnioski o to, 

żeby troszeczkę zmienić sposób parkowania przed tym blokiem, no do czego już się 

odnieśliśmy, bo dzisiaj Pan Burmistrz właśnie wprowadzał poprawkę w związku z przyjętą 

przez nas wcześniej uchwałą, a co dalej zatem pójdzie, jeżeli ją już dzisiaj przyjmiemy, no to 

będziemy zmieniali, też zapewne zarządzenie w związku z tą sprawą. Tyle o informacji moich. 

Ja chciałbym jeszcze dzisiaj korzystając z okazji zaprosić wszystkich wolontariuszy na 

pierwszy dzień, pierwszy Radzyński Dzień Wolontariusza, który będziemy organizowali 5 

grudnia. To jest pierwszy raz takie święto w Radzyniu. Ono jest związane z tym Światowym 

Dniem Wolontariusza. Chcemy uhonorować wszystkich wolontariuszy. Więc zapraszam już 

dzisiaj wszystkich, którzy są wolontariuszami, którzy czują się wolontariuszami, którzy te idee 

popierają, którzy byli wolontariuszami do tego, żeby przyszli do Radzieckiego Kina Oranżeria 

w czwartek 5 grudnia na godzinę 18. Tyle z moich informacji.” 

 

Ad 7. 

Informacja na temat ochrony środowiska w mieście. 

 

Naczelnik WZM - Dariusz Piekarski 

„Dobry wieczór. Szanowni Państwo. Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Panie 

Burmistrzu. Materiały dotyczące sprawozdania z działalności, informacja dotycząca ochrony 

środowiska w mieście, myślę, że dotarła do Państwa Radnych. Ja skupię się na takich krótkich 

fragmentach, ewentualnie później, jeżeli będą pytania chętnie odpowiem. Jeżeli chodzi o 

ochronę środowiska Miasto Radzyń Podlaskie realizuje podstawowe obowiązki wynikające z 

przepisów ustawy. I tak, jeżeli chodzi o ochronę powietrza. Od 2020 roku na terenie miasta 

rozlokowane są czujniki, które monitorują jakość powietrza w naszym mieście. Te wskazania 

można obejrzeć również na budynku Urzędu Miasta. W ramach kampanii Czyste Powietrze 

realizujemy również przyjmowanie wniosków dotyczących finansowania odnośnie 

termomodernizacji. Wymiany pieców, centralnego ogrzewania i z tego tytułu punkt, w którym 

mieszkańcy Radzynia mogą uzyskać takich porad funkcjonuje już od kilku lat, w każdą środę i 

w czwartek. Do dyspozycji mieszkańców jest osoba, która w sposób fachowy udzieli 

wskazówek i porad. Jak również możliwości skorzystania z dofinansowania. Jeżeli chodzi o 

odpady niebezpieczne. Tutaj mówimy o azbeście. W latach 2005-2010 dokonano 

inwentaryzacji azbestu na terenie miasta. Następnie korzystając z funduszy szwajcarskich, 

utylizowano na terenie miasta w ciągu 10 lat 680 ton azbestu, z czego skorzystało 350 

mieszkańców. To chodzi bardziej o budynki jednorodzinne. W 2023 roku z uwagi na to, że 

miasto nie posiada środków własnych na realizację tego typu przedsięwzięcia, nie 

realizowaliśmy tego. Jeżeli chodzi o odpady komunalne, tutaj jest kilka pozycji, jeżeli to 

Państwa interesuje, to tak pokrótce, jeżeli chodzi .. W 2023 roku, z terenu miasta zebrano, jeżeli 

chodzi o opakowania i papier i tektury 174 tony, opakowania z tworzyw sztucznych to jest 433 

tony odpadów, jeżeli chodzi o opakowania szklane 246 ton, i jeżeli chodzi na przykład o odpady 

biodegradowalne, 1349 ton. Sprawa dotycząca podwyżek, jeżeli chodzi o zbiórkę właśnie 

odpadów, to przedstawia dość szeroko Pan Burmistrz, więc nie będę do tego nawiązywał. Jeżeli 

chodzi o już mniejsze takie sprawy, tyczące chociażby zużytych baterii i akumulatorów, w 

każdym ze sklepów z elektroniką, czy w centrach, marketach są punkty, w którym te zużyte 
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baterie można przekazać. Miasto również podpisano małą umowę z firmą, która zajmuje się 

utylizacją zużytych leków. W Radzyniu mamy 4 takie punkty. W 2023 roku zebrano łącznie 

192 kg takich leków, za co miasto zapłaciło 8370 zł. Miasto również posiada podpisaną umowę 

na utylizację padłych zwierząt. Zdarzają się sytuacje drogowe, w których no niestety w wyniku 

zderzenia drogowego musimy poprosić firmę o to, żeby zajęła się i zutylizowała zwierzęta, 

które w wyniku potrącenia lub wypadku pozostają na naszych ulicach, choć nie tylko. I taką 

usługę świadczy przedsiębiorstwo Bakutil w Puławach. Jeżeli chodzi o ochronę zwierząt, 

ustawowy obowiązek miasta i gminy w Polsce jest ochrona zwierząt. Miasto Radzyniu 

Podlaskim corocznie opracowuje w formie uchwały program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiega bezdomnym zwierzętom na terenie miasta. Jeżeli chodzi o 

realizację tego programu. W ubiegłym roku miasto przeznaczyło kwotę trzydziestu tysięcy, z 

czego środki własne to dwadzieścia osiem tysięcy sześćset siedemdziesiąt siedem złotych, 

pozostałe to środki pozyskane z tytułu porozumienia zawartego z fundacją. Miasto również 

współpracuje z takimi stowarzyszeniami jak Empatyczni, Podaj Łapę. Miasto również 

uczestniczy w akcji Kastracja. Bardzo dużo mieszkańców zainteresowanych jest tą akcją. W 

przyszłym roku również jest to planowane. W okresie luty, marzec, w momencie kiedy 

wspólnie z fundacją po podpisaniu umowy kwota na te zabiegi będzie oscylowała w granicach 

również 30 tysięcy. Dziękuję bardzo. Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo proszę.” 

 

Ad 8. 

Funkcjonowanie Dziennego Środowiskowego Domu Samopomocy w 2023 roku. 

  

Kierownik DSDŚ - Beata Ratajczyk 

„Dobry wieczór. Szanowny Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu. Pani Burmistrz. 

Szanowni Radni. Szanowni Państwo. Nasz dom działa od 28 lat. Ważnym wyzwaniem jest 

podnoszenie standardów jakości, równoważnego rozwoju czy bezpieczeństwa uczestników i 

pracowników. Pracujemy nad poszerzeniem naszej oferty. Uczestnicy mogą mieć różne 

potrzeby i oczekują dużej elastyczności od naszej placówki. Celem nadrzędnym 

Środowiskowego Domu Samopomocy jest zapobieganie izolacji, podtrzymywanie i rozwijanie 

umiejętności samodzielnego życia, podniesienie poziomu zaradności życiowej, sprawności 

psychofizycznej, organizacji czasu wspólnego, wsparcie w rozwiązaniu problemów dnia 

codziennego. Środowiskowy Dom Samopomocy jest jednostką organizacyjną, pomocy 

społecznej pobytu dziennego, przeznaczoną dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Głównym 

celem działalności domu jest pomoc osobom przewlekle psychicznie chorym oraz osobom z 

niepełnosprawnością intelektualną. Jednostka kontrolująca Urząd Wojewódzki w Lublinie, 

Wydział Rodziny i Polityki Społecznej. My podlegamy delegaturze w Białej Podlaskiej. Nasz 

dom to są trzy typy A, B i D. Liczba miejsc w domu statutowych jest 45 osób. Liczba wydanych 

decyzji kierujących do domu jest 51. Typ A 16 osób przewlekle psychicznie chorych. Typ B 20 

osób z niepełnosprawnością intelektualną. Typ D, 15 osób z zaburzeniami ze spektrum autyzmu 

oraz z niepełnosprawnościami sprzężonymi. W przypadku posiadania typu D, spektrum 

autyzmu 9 osób, z niepełnosprawnościami sprzężonymi 6 osób. Wiek uczestników w naszym 

domu od 18 roku życia do 80 lat. Jedna pani ma. Terapia zajęciowa prowadzona w pracowniach 

jest taka: pracownia gospodarstwa domowego. Jest to nauka dań prostych i bardziej 

pochłaniających. Od prostej kanapki do sałatki, surówki, dania mięsne, zapiekanki. 

Przygotowania poczęstunków okolicznościowych, wigilia, śniadania wielkanocne, pieczenie 

ciast, treningi, nauka wykonywania prac porządkowych oraz posługiwania się sprzętem AGD, 

nauka przestrzegania zasad bezpieczeństwa. Cele w tej pracowni to jest nabycie umiejętności 
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przygotowania samodzielnego prostego posiłku. Planowanie i wykonywanie zakupów 

adekwatnych do potrzeb. Utrwalanie nawyków higienicznych, posługiwanie się przez 

podopiecznych sprzętem AGD. Następna pracownia jest to rehabilitacyjna. Ćwiczenia siłowe z 

wykorzystaniem sprzętu. Atlas, rowerki, równoważnie, ćwiczenia oddechowe, ćwiczenia 

motoryki małej i dużej, relaksacyjna, koordynacji wzrokowej i ruchowej, zabawy i gry 

zespołowe, elementy choreografii, masaż manualny, nauka gry w tenisa stołowego, zajęcia 

rekreacyjne, poprawa ogólnej sprawności uczestników, koordynacja wad postawy, 

doskonalenie umiejętności współpracy w grupie, rozwój zainteresowań, promocja aktywnego 

wypoczynku. Świetlica. Jest to biblioterapia, gry i zabawy planszowe, muzykoterapia, 

choreoterapia, elementy zajęć teatralnych, przygotowanie przedstawień okolicznościowych, 

jasełka, uroczystości ośrodkowe, oglądanie i omawianie filmów oraz programów 

edukacyjnych, gry komputerowe, gry i zabawy manipulacyjne oraz usprawniające koordynację 

wzrokową i ruchową. Spacery i wyjścia na wystawy i wernisaże. Pracownia plastyczna. Jest to 

papieroplastyka, papierowa wiklina, malarstwo olejne, krawiectwo, maskotki, poduszki, prace, 

stroje karnawałowe, szydełkowanie i wyszywanie, tworzenie biżuterii z różnych materiałów, 

malowanie na szkle, tworzenie ozdób i stroików świątecznych. Pracownia komputerowa. 

Nauka podstaw obsługi komputera, posługiwania się klawiaturą i myszką, pisania w programie 

Word, korzystania z internetu, drukowania, tworzenie plików. Gry komputerowe, logiczne i 

zręcznościowe. Sala doświadczania światła. To jest muzykoterapia, relaksacja, oddziaływanie 

na poszczególne zmysły, słuch, dotyk, węch, smak, wzrok oraz bajko terapia. Tutaj celem w tej 

sali to jest pokonywanie lęków, wzbogacanie doświadczeń odbieranych zmysłami przy 

wykorzystaniu projektora kolorów i obrazów, światłowodów, kolumny wodnej, lampy 

błyskowej, baniek mydlanych. Sala animacji. Tam są zajęcia ruchowe, praca z ciałem, zabawy 

z wykorzystaniem chusty, muzykoterapia, choreoterapia, zabawy ruchowe, animacja czasu 

wolnego, ćwiczenia z elementami logopedii. Zajęcia z zakresu komunikacji, asertywności, 

radzenia sobie ze stresem, pracy w grupie, motywacji, aktywnego spędzania czasu, altroterapii, 

prowadzenie grupy teatralnej, promowanie twórczości na występach. Gabinet wsparcia 

terapeutycznego. Pokonywanie lęków, frustracji, agresji, nieśmiałości, złości, rozwijanie 

poczucia własnej wartości, odkrywanie siebie i poznawanie swoich emocji, rozwijanie 

świadomości swoich emocji oraz odnajdywanie bezpiecznych form ich wyrażania, Budowanie 

obrazu siebie, który przekłada się na poczucie pewności i własnej wartości. Lepsza jakość 

realizacji między uczestnikami. Pokonywanie trudności i rozwijanie własnych zasobów. Forma 

dialogu między pedagogiem, psychologiem a uczestnikiem, który odsłania swoje emocje. Cele 

tej pracowni to jest przede wszystkim poprawa funkcjonowania emocjonalnego i społecznego. 

Pokazywanie sposobów radzenia sobie w kontaktach z innymi uczestnikami, doskonalenie 

umiejętności społecznych przez modelowanie zachowań, wzmacnianie poczucia 

bezpieczeństwa, obniżanie poczucia niepokoju i napięcia, kształtowanie relacji społecznych, 

pomoc w uwalnianiu się od zachowań niepożądanych, budowanie poczucia własnej wartości, 

pozytywne wzmacnianie osiągnięć, uczenie się przestrzegania zasad i norm obowiązujących w 

sytuacjach grupowo-społecznych, uczenie zdolności przewidywania konsekwencji różnych 

zachowań, akceptacja siebie i innych, rozwijanie umiejętności komunikacyjnej. Szansę tutaj 

mają na terapię osoby z autyzmem, z zespołem Downa, chorobami psychicznymi czy z 

zaburzeniami mowy na tle nerwicowym. Następną pracownią jest to pracownia techniczno-

stolarska. W ramach zajęć tej pracowni zgodnie z planem realizowana jest praca, uczestnicy 

tutaj nabywają podstawowe umiejętności typu cięcie piłą ręczną, wiercenie otworów, klejenie 

elementów biorą czynny udział w naprawach prowadzących w ośrodku. Gabinet opiekuna 

medycznego. Zajęcia medyczne w formie pogadanek i instruktarzu. Treningi higieniczne w 



16 
 

formie pogadanek i ćwiczeń obrazkowych. Uczestniczy tutaj dowiadują się jak ważna jest 

higiena osobista. Tutaj mogą również przyjść, sprawdzić ciśnienie czy przyjąć leki. Oprócz tego 

mamy treningi samoobsługi, umiejętności społecznych, treningi funkcjonowania w życiu 

codziennym, trening umiejętności interpersonalnych i rozwiązywania problemów, treningi 

umiejętności spędzania wolnego czasu. Pozostałe usługi w naszej jednostce, to jest pomoc 

pedagogiczna i w roku 2024 na główną pracę pedagoga złożyły się następujące czynności 

wynikające z pracy nad osobami z niepełnosprawnością intelektualną od poziomu upośledzenia 

lekkiego do znacznego. Na tym polu praca polegała nad podniesieniem poziomu koncentracji 

uwagi, wzmacnianie pamięci świeżej, podniesienie szybkości i wydolności pamięci 

długotrwałej. Wsparcie pedagoga polega również na wzmocnieniu poczucia wartości 

uczestnika, motywacji do działania, nauka cierpliwości, praca nad lękiem, jak sobie z nim 

radzić, nauka oswajania go. Do czynności jakie miały miejsce na przestrzeni 2024 należy dodać 

interwencje kryzysowe, wybuchy agresji słownej, konflikty interpersonalne, rozmowy z 

rodzicami, zajęcia warsztatowe dla uczestników. Od listopada 2024 zatrudniony jest również 

psycholog. Praca socjalna, jest to prowadzenie wywiadów środowiskowych, współpraca z 

rodzicami, rozwiązywanie bieżących problemów. Terapia ruchowa, to o czym mówiłam, pomoc 

w dostępie do niezbędnych świadczeń zdrowotnych, pomoc w pozyskiwaniu informacji 

medycznych, współpraca z placówkami służby zdrowia. Mamy również transport, który 

zapewniamy dla uczestników. Jest to przywóz i odwóz z naszego ośrodka. Przez cały rok 

zorganizowaliśmy łącznie 70 różnego rodzaju atrakcji dla naszych uczestników. Między innymi 

to wyjazdy integracyjne, spotkania z ciekawymi ludźmi, różnego rodzaju warsztaty, na przykład 

muzyczne, tydzień zdrowia i urody, warsztaty z okazji Dnia Zespołu Downa, sesje zdjęciowe, 

warsztaty kulinarne i wiele, wiele innych. Cały czas bardzo prężnie działa Gazetka Ośrodkowa 

'Słoneczko'. Jest prowadzona przez uczestników i w tym roku obchodziliśmy ósmą rocznicę. 

Zespół liczy 14 osób. Jest to starszy referent, 7 terapeutów, starszy fizjoterapeuta, psycholog, 

psychoterapeuta, seksuolog, pedagog, instruktor terapii, opiekun medyczny i sprzątaczka. Dom 

na dawną chwilę spełnia standardy, o których mowa w paragrafie ósmym rozporządzenia w 

sprawie środowiskowych domów samopomocy. Jeśli chodzi o zatrudnienie czy standardy 

architektoniczne. Mamy od niedawna wydzielone swoje miejsce, czyli ogrodzenie, swoje 

podwórko, które wykonała nam spółdzielnia mieszkaniowa. Środki finansowane są to środki z 

budżetu wojewody. Jest to 1 474 724 60 groszy. Dotacja na jednego uczestnika wynosi 2250,40 

groszy. Natomiast na uczestnika z niepełnosprawnością sprzężoną lub ze spektrum autyzmu o 

675,12 groszy więcej. Pomimo bardzo trudnego czasu związanego z inflacją, w okresie 

sprawozdawczym zadania zostały zrealizowane zgodnie z planem i określonymi salami. Praca 

terapeutyczna i rehabilitacyjna prowadzona w naszym domu , pomaga w utrzymaniu dobrej 

kondycji uczestników oraz poprawę w zakresie uspołecznienia i umiejętności życiowych. 

Dzięki prowadzonej terapii zostają wyrównane deficyty rozwojowe. Uczestnicy nabyli wiele, 

wiele umiejętności pozwalających im uczestniczyć w życiu społecznym, zarówno w placówce, 

jak i poza nią. Stali się otwarci na kontakt ze środowiskiem zewnętrznym. Zmieniają się ich 

zachowania na bardziej efektywne społecznie. Stają się bardziej samodzielni. Pozbywają się 

zahamowań w komunikowaniu z osobami odwiedzającymi nasz dom. Dzięki wyjazdom 

uczestnicy poznają nowe miejsca, zaspokajają swoją ciekawość świata i potrzebę doznania 

nowych dziedzin życia. Działania personelu zacieśniły relacje z rodzicami, którzy wyrażają 

pozytywne opinie na cyklicznych spotkaniach personelu z rodzicami. Wizyty, imprezy  

i spotkanie integracyjne organizowane zarówno w siedzibie jednostki, jak i na wyjeździe,  

w których uczestniczyli nasi podopieczni spowodował wzrost zainteresowania środowiska 

lokalnego naszą działalnością. Na dzień dzisiejszy, no niestety, podań mam dużo, ale niestety 
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już nie możemy przyjąć nikogo, bo już nie pozwalają na to warunki. Kładziemy bardzo duży 

nacisk, aby naszych uczestników widziano na zewnątrz, aby społeczeństwo nie bało się osób 

chorych psychicznie i nie patrzyli na nich z ironią i z lękiem. Każdy potrzebuje zrozumienia, 

uśmiechu i ciepła, a przede wszystkim poczucia bycia akceptowanym i potrzebnym. Wszystko 

dzieje się po coś a każdy napotkany człowiek jest albo lekcją, albo sprawdzianem, albo 

prezentem.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby dopytać? Nie widzę. Pani Kierownik, spotykamy się z 

podopiecznymi ośrodka na co dzień. Znamy ich doskonale. Dziękujemy za Waszą pracę 

włożoną w kształtowanie tych osób, za pomoc im. To jest bardzo cenne i bardzo potrzebne. 

Serdecznie jeszcze raz dziękuję.” 

 

Kierownik DSDŚ - Beata Ratajczyk 

„Chciałam jeszcze Państwu pokazać. Tutaj wydrukowaliśmy gazetkę Słoneczko, żebyście sobie 

tak przejrzeli i zobaczyli czym my się zajmujemy. Ta gazetka jest tak na co dzień, to ona jest 

na naszej stronie internetowej dlatego, że no wiadomo też na koszty tak, także można sobie 

przejść i posłuchać, ale tutaj wydrukowaliśmy.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Czyli dzisiaj możemy sobie ją wziąć.”  

 

Kierownik DSDŚ - Beata Ratajczyk 

„Tak jest.” 

 

 

Ad 9.  

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) Druk Nr 52/XII/2024 - w sprawie wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski  

ze Stowarzyszenia Związek Samorządów Polskich. 

 

 

Zastępca Burmistrza - Bożena Lecyk 

„Ja tylko tak krótko chcę wyjaśnić dlaczego wychodzimy z tych związków. Ponieważ na ten 

moment nie ukrywam, że to wiąże się również z kosztami. Natomiast do tej pory nie 

korzystaliśmy z żadnego wsparcia jeśli chodzi o te związki. Natomiast przystąpiliśmy do 

związku miast polskich i tu widzimy realne, realną pomoc w różnych aspektach. Więc już 

korzystamy z tak zwanego panelu wsparcie dla miast odnośnie funduszy szwajcarskich, gdzie 

nawet naszemu tutaj działaniu w kontekście pozyskania tych środków dedykowany jest doradca 

taki personalny, do którego możemy się zwracać w trakcie jakby tworzenia pomysłu na 

pozyskanie tych środków. W związku z tym mając na względzie bilans zysków i strat 

porównując te wszystkie związki doszliśmy do wniosku, że to po prostu nam się będzie lepiej 

opłacać.” 
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Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski ze Stowarzyszenia Związek Samorządów Polskich – Druk 

Nr 52/XII/2024?” 

 

 

Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  1 

 

 

Rada Miasta  podjęła Uchwalę Nr XII/51/2024 przy 14 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Uchwała Nr XII/51/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

  

b) Druk Nr 53/XII/2024 - w sprawie wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski  

ze Stowarzyszenia „Instytut Rozwoju Samorządu Terytorialnego Województwa 

Lubelskiego" 

 

  

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

wystąpienia Miasta Radzyń Podlaski ze Stowarzyszenia „Instytut Rozwoju Samorządu 

Terytorialnego Województwa Lubelskiego – Druk Nr 53/XII/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  1 

 

 

Rada Miasta  podjęła Uchwalę Nr XII/52/2024 przy 14 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Uchwała Nr XII/52/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  
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c) Druk Nr 54/XII/2024 - w sprawie uchwalenia  Programu współpracy Miasta Radzyń 

Podlaski  z organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2025. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia  Programu współpracy Miasta Radzyń Podlaski  z organizacjami pozarządowymi  

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie, na rok 2025 – Druk Nr 54/XII/2024?” 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta  jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/53/2024 przy 15 głosach „za. 

 

Uchwała Nr XII/53/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

d) Druk Nr 55/XII/2024 - w sprawie przyjęcia do realizacji zadania w zakresie 

zarządzania i utrzymania dróg powiatowych na terenie Miasta Radzyń Podlaski. 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

przyjęcia do realizacji zadania w zakresie zarządzania i utrzymania dróg powiatowych na 

terenie Miasta Radzyń Podlaski – Druk Nr 55/XII/2024?” 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 
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Rada Miasta  jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/54/2024 przy 15 głosach „za. 

 

Uchwała Nr XII/53/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

e) Druk Nr 56/XII/2024 - w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Gminą Miejską Radzyń Podlaski a Gminą Radzyń Podlaski dotyczącego 

przejęcia przez Gminę Miejską Radzyń Podlaski częściowej realizacji zadania 

własnego Gminy Radzyń Podlaski w zakresie zbiorowego odprowadzania  

i oczyszczania nieczystości ciekłych z nieruchomości położonych w granicach 

administracyjnych Gminy Radzyń Podlaski. 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Szanowni Państwo, w pierwszych słowach przepraszam, że ta uchwała nie trafiła dzisiaj do 

Państwa na tablety. Kwestie techniczne i praca nad samą treścią porozumienia spowodowały 

pewne opóźnienia i w związku z tym chciałbym odczytać tę uchwałę. Po uzasadnieniu 

chciałbym powiedzieć kilka słów od siebie i poprosić o głos obecnego dzisiaj z nami Wójta 

Gminy Radzyń Podlaski, Pana Daniela Grochowskiego. Zacznę od odczytania uchwały, tak aby 

Państwo mogli zapoznać się z jej treścią. Druk numer 56/ 12/ 2024 uchwała z dnia 28 listopada 

Rady Miasta Radzyń Podlaski. W sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Miejską Radzyń Podlaski a Gminą Radzyń Podlaski , dotyczącego przejęcia przez 

Gminę Miejską Radzyń Podlaski częściowej realizacji zadania własnego Gminy Radzyń 

Podlaski w zakresie zbiorowego odprowadzania i oczyszczania nieczystości ciekłych z 

nieruchomości położonych w granicach administracyjnych Gminy Radzyń Podlaski. Podstawy 

prawnej czytał nie będę jest to ustawa o samorządzie gminnym, ustawa o gospodarce 

komunalnej oraz ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Uchwalamy co 

następuje. Paragraf pierwszy. Rada Miasta Radzyń Podlaski wyraża zgodę na zawarcie 

porozumienia międzygminnego pomiędzy gminą miejską a gminą wiejską Radzyń Podlaski 

dotyczącego przejęcia przez gminę miejską częściowej realizacji zadania własnego gminy 

wiejskiej w zakresie zbiorowego odprowadzania i oczyszczania nieczystości ciekłych z 

nieruchomości położonych w granicach administracyjnych gminy Radzyń Podlaskiej. Paragraf 

drugi. Porozumienie międzygminne stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Paragraf trzeci. 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta. Paragraf czwarty. Traci moc uchwała 

numer 33/206/2021 Rady Miasta Radzyń Podlaski z dnia 24 listopada 21 roku w sprawie 

niewyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy gminą miejską a 

gminą wiejską Radzyń Podlaski dotyczącego przejęcia przez gminę miejską częściowej 

realizacji zadania własnego gminy wiejskiej zbiorowego odprowadzania ścieków komunalnych 

w zakresie oczyszczania ścieków odprowadzanych z nieruchomości położonych w granicach 

administracyjnych gminy Radzyń Podlaski. Paragraf 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. Uzasadnienie. Do Burmistrza Miasta Radzyń Podlaski wpłynął wniosek, w którym 
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Wójt Gminy Radzyń Podlaski zwrócił się o wyrażenie zgody na niniejszą uchwałę i działania, 

o których była w niej mowa. Do zadań własnych gminy miejskiej zgodnie z art. 7 ust. 1 pkt 3 

ustawy należy zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty, w tym usuwania i oczyszczania 

ścieków komunalnych. Zgodnie z zapisami ustawy z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie 

gminnym, wykonywanie zadań publicznych może być realizowane w drodze współdziałania 

między jednostkami samorządowymi, a gminy mogą zawierać porozumienia międzygminne w 

sprawie powierzenia jednej z nich określonych przez nie zadań publicznych. Podstawą 

udzielenia tej pomocy jest uchwała organu stanowiącego Gminę Miejskiej Radzyń Podlaski. 

Niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w 

zakresie odbioru i oczyszczania ścieków odprowadzanych z nieruchomości położonych w 

granicach administracyjnych Gminy Wiejskiej Radzyń Podlaski przez Miejską Oczyszczalnię 

Ścieków w Radzyniu przy ulicy Kockiej 25, która jest własnością Miasta Radzyń Podlaski. W 

imieniu miasta oczyszczalnią zarządza Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych Spółka z. o o. w 

Radzyniu Podlaskim. W swojej opinii zarządca oczyszczalni wnosi, iż posiada możliwości 

przyjęcia nieczystości ciekłych z nieruchomości położonych w granicach administracyjnych 

Gminy Wiejskiej Radzyń Podlaski. Dokonując analizy przepisów oraz mając na uwadze 

potrzeby mieszkańców Gminy Wiejskiej Radzyń Podlaski zasadnym jest, aby Rada Miasta 

Radzyń Podlaski wyraziła zgodę na zawarcie porozumienia. I teraz mamy porozumienie, 

projekt tego porozumienia również dwie strony i myślę, że zasadnym byłoby, aby Państwo 

poznali i jego treść. Panie Przewodniczący, czy mogę? Porozumienie międzygminne Gminy 

Miejskiej Radzyń Podlaski i Gminy Radzyń Podlaski w sprawie zawarcia porozumienia i 

przejęcia przez Gminę Miejską częściowej realizacji zadania własnego Gminy Wiejskiej w 

zakresie zbiorowego odprowadzania i oczyszczania nieczystości ciekłych. Pomiędzy Gminą 

Miejską Radzyń Podlaski, a Gminą Wiejską Radzyń Podlaski. Podstawę zawarcia stanowią 

artykuł ustawy o samorządzie gminnym, ustawy o gospodarce komunalnej i ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, a także dwie uchwały, przepraszam, uchwała, 

którą Państwo podejmą, jedna uchwała. Porozumiewające się strony ustalają, co następuje. 

Paragraf pierwszy. Punkt pierwszy. Gmina Radzyń Podlaski powierza, a Miasto Radzyń 

Podlaski przejmuje do realizacji obowiązek przyjmowania nieczystości ciekłych z 

nieruchomości położonych w granicach administracyjnych Gminy Radzyń Podlaski. Punkt 

drugi. Zadania, o których mowa w ustępie pierwszym będą realizowane przez miasto za 

pośrednictwem Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych, które zarządza Miejską Oczyszczalnią 

Ścieków przy ulicy Kockiej 25. Punkt 3. Za wykonanie zadań określonych niniejszym 

porozumieniem Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych będzie pobierać opłaty zgodnie z 

obowiązującym cennikiem usług. Paragraf 2. Strony deklarują swoją współpracę w zakresie 

niezbędnym dla prawidłowej realizacji niniejszego porozumienia. Paragraf 3. Porozumienie 

zostaje zawarte na czas nieokreślony. Rozwiązanie porozumienia może nastąpić za zgodą obu 

stron w ustalonym terminie z zastosowaniem 6-miesięcznego okresu wypowiedzenia, 

liczonego od dnia doręczenia oświadczenia o wypowiedzeniu drugiej stronie. Paragraf czwarty. 

Spory między stronami porozumienia mogące powstać w związku z wykonywaniem 

porozumienia będą rozstrzygane przez sądy powszechne właściwe dla strony pozwanej. 

Paragraf piąty. Porozumienie wchodzi w życie z dniem podpisania. I teraz kilka słów 

komentarza. W ostatnich tygodniach po tym już jak Pan Wójt zwrócił się z wnioskiem o 

możliwość przyłączenia części mieszkańców miejscowości Adamki i Biała do naszej sieci, a w 

efekcie przejęcie ścieków do naszej oczyszczalni, przeprowadziliśmy rozmowy i analizy 

badając czy jest taka fizyczna możliwość. Mam informację od Prezesa Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych, że te ścieki, które wytwarzają mieszkańcy tych miejscowości i tak trafiają już 
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do oczyszczalni, tylko, że w innej postaci. Nie ścieków płynących poprzez instalację 

kanalizacji, a poprzez przywożenie ich pojazdami, które przewożą ścieki pozostające w 

zbiornikach bezodpływowych i jest to niekorzystne dla oczyszczalni. Ścieki przechowywane w 

zbiornikach bezodpływowych zalegające przez dłuższy czas nie są takiej jakości, jakiej są 

ścieki płynące i napowietrzone i trudniej jest je zneutralizować. Jest to proces bardziej 

uciążliwy i kłopotliwy dla naszej miejskiej oczyszczalni. Stąd po analizie ilościowej i 

jakościowej akceptacja z jego strony, aby tych, tutaj dokładną liczbę przywołał Pan Wójt, ilość 

domów przyłączyć do naszej sieci kanalizacyjnej. Przez ostatnie miesiące i lata byliśmy w 

takim szumie informacyjnym powiedziałbym, bo była dychotomia pomiędzy głosem z Urzędu 

Miasta, a głosem z Urzędu Gminy. W mojej ocenie niezgoda w tym zakresie warunkowana była 

tylko pobudkami politycznymi. Dzisiaj jesteśmy o krok dalej. Bardzo sobie cenię współpracę i 

relacje z Panem Wójtem i bardzo proszę Państwa o to, aby w drodze uchwały udzielić takiej 

zgody. I teraz przekazuję głos Panu Wójtowi.” 

Wójt Gminy Radzyń Podlaski - Daniel Grochowski 

„Dziękuję Panie Burmistrzu. Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo. Problem gminnych 

ścieków a w zasadzie braku zrzutu z kolektora, który został 3 lata temu wybudowany w 

miejscowości Biała i Adamki od strony Zabiela, tak będę mówił obrazowo jest dosyć poważny 

dla Gminy Radzyń Podlaski. Może trochę historii, bo to nie jest tak, że Gmina Radzyń Podlaski 

dopiero teraz rozpoczyna przygodę z oczyszczalnią ścieków. Od 2000, o ile dobrze pamiętam, 

2008-2009 funkcjonuje zbiorowe odprowadzenie ścieków z miejscowości Zabiele. Kilka lat 

później został kolektor wybudowany w Radowcu i te ścieki przez te lata płyną do Miejskiej 

Oczyszczalni Ścieków. My ze strony gminy ponosimy koszty oczywiście tej współpracy, bo 

nasza, nasza taryfa jest troszkę niższa niż taryfa miejskiego systemu oczyszczania ze ścieków. 

13 groszy, ile dobrze pamiętam, dopłacamy do metra sześciennego i to funkcjonuje. Trzy lata 

temu rozpoczęła się kolejna inwestycja w postaci budowy kolektora w miejscowości Biała tak 

obrazowo wskaże od skrzyżowania od Nadleśnictwa tutaj od trasy nr 19 do szkoły ten kolektor 

już jest zakopany, jak również na Adamkach od strony Zabiela również rury są zakopane w 

ziemię . Jest to, o ile dobrze pamiętam, 84-85 budynków mieszkalnych plus budynki na terenie 

miasta położone, bo na ulicy Zaródki, tej części miejskiej, oczywiście Zaródek, 7 domów 

również zostało skanalizowanych, czy też przyłączonych do tego kolektora. No niestety 

problem tej inwestycji polega na tym, że od tamtej pory, kiedy te rury zostały zakopane, gmina 

nie ma możliwości odprowadzenia do oczyszczalni, bo nie mamy swojej oczyszczalni, tak 

konkretnie rzecz biorąc. Dlatego też chylimy czoła w kierunku państwa, w kierunku gminy 

miejskiej, bo tylko w ten sposób możemy dokończyć tą inwestycję. Zdaję sobie też sprawę z 

tego, że być może, bo o tym też wielokrotnie była mowa, ta oczyszczalnia wymaga 

modernizacji, a wiem, że poprzednie władze i miasta, i gminy jakieś rozmowy na ten temat 

prowadziły, niemniej jednak skończyły się one niczym tak naprawdę, nie doszli do 

porozumienia. No i dzisiaj ten problem posiadamy. Ja oczywiście, jeśli wypracujemy tutaj z 

Panem Burmistrzem, bo też takie rozmowy prowadzimy, model współpracy dalszej, mówię 

tutaj o modernizacji oczyszczalni ścieków, to jak najbardziej Gmina Radzyń Podlaskiej będzie 

zainteresowana taką współpracą, ale dzisiaj proszę Państwa o to, aby zezwolić na podłączenie 

tych dwóch kolektorów, mam na myśli tutaj Białą i Adamki do Miejskiej Oczyszczalni 

Ścieków, co nam pozwoli dokończyć rozpoczętą 3 lata temu inwestycję.  Z tego miejsca 

dziękuję Panu Burmistrzowi za współpracę i w tym zakresie jak również w wielu innych 

zakresach tutaj pracujemy nad wspólną komunikacją miejską, miejsko-gminną. Mam nadzieję, 

że ten temat popchniemy dalej, że się uda i będziemy razem współpracowali. Jeszcze dodam, 
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że to nie tylko obszar kanalizacji, ale również obszar zaopatrzenia mieszkańców w wodę. To 

też współpraca między nami, o której być może Państwo nie wiecie, ale Gmina Radzyń 

Podlaski zasila osiedle przy Nadleśnictwie z własnego wodociągu, z naszego wodociągu.  

Z kolei my korzystamy z miejskiego wodociągu na Białce, jak również wzajemnie korzystamy 

z naszych wodociągów wtedy, kiedy występują awarie, czy tak jak my mieliśmy duży problem 

w okresie letnim, w okresie suszy, brakowało w naszych studniach wody. I tutaj również Panu 

Burmistrzowi dziękuję za to wsparcie, bo korzystaliśmy z wody miejskiej. Dziękuję.” 

 

Radny Rady Miasta - Marek Paszkowski 

„Współpraca jest bardzo cenna, tylko tak. Mam takie pytanie jedno. Wcześniejsza opinia na 

temat zdolności przerobowych oczyszczalni była z PUK-u i obecna też jest z PUK-u. Nie z 

żadnej firmy zewnętrznej, modne słowo ekspertów i tak dalej. Dobrze zrozumiałem, tak? Tak. 

I drugie. W tej umowie między miastem a gminą ja nic nie zauważyłem takiej wzmianki, że to 

chodzi o istniejącą kanalizację. Bo to równie dobrze, może jeszcze kanalizować i ta umowa 

będzie działać. Chyba, że ja czegoś nie zauważyłem.” 

 

Wójt Gminy Radzyń Podlaski - Daniel Grochowski 

„Występując o warunki przyłącza do PUK-u, wystąpiliśmy o tą ilość ścieków, która zgodna jest 

z projektem technicznym budowy oczyszczalni ścieków, kolektora, przepraszam. Także na tą 

ilość ścieków, na którą projekt zakłada zrzut. O takie warunki prosiliśmy, licząc, że takie 

warunki otrzymamy. I oczywiście zawęziłem tylko i wyłącznie do tej ilości, w tej chwili nie 

podam w liczbach, do tej ilości, która wynika z projektu. Nie przewidziałem takiej sytuacji, że 

w momencie kiedy będziemy spinali ten wodociąg, być może dwa, trzy domy jeszcze zechce 

się dołączyć na długości już istniejącego kolektora, ale tylko i wyłącznie o takie warunki gmina 

wystąpiła, także nie ma tutaj mowy o podłączeniu innych budynków, bo o takie warunki nie 

występujemy.” 

 

Radny Rady Miasta - Marek Paszkowski 

„Znaczy ja nie mam specjalnego doświadczenia w czytaniu pism urzędowych, ale tak jak ja 

zrozumiałem to ja bym ją czytał na tej zasadzie, że za rok, można ją rozszerzyć o dalsze...” 

 

Zastępca Burmistrza - Bożena Lecyk 

„Tu poprosimy Pana Mecenasa, bo on opiniował.” 

 

Radca prawny UM - Piotr Kułak 

„Dzień dobry Państwu, a w zasadzie dobry wieczór. Tak pokrótce to tylko w zasadzie jest to 

porozumienie, oczywiście działa na zasadzie umowy, tylko chciałbym zwrócić uwagę, że w 

paragrafie trzecim jest dopuszczalność rozwiązania tego porozumienia, że może nastąpić za 

zgodą obu stron , w ustalonym terminie z zastosowaniem sześciomiesięcznego okresu 

wypowiedzenia liczonego dnia doręczenia świadczenia o wypowiedzeniu drugiej stronie. Więc 

jeżeli gmina chciałaby coś w niekorzystnej sytuacji, czy niezręcznej, czy postawić miasto, to 

istnieje możliwość rozwiązania takiego porozumienia. Czy na zasadzie zgodnego, czy też 

oświadczenia stron, czy też na zasadzie wypowiedzenia.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„ Czy są jeszcze jakieś pytania? Pan Radny Piotr Daszczuk, proszę bardzo.” 
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Radny Rady Miasta - Piotr Daszczuk 

„Ja mam takie pytanie, czy do Pana Wójta, czy do Burmistrza chodzi mi o koszty przyłączenia. 

Kto te koszty ponosi? Czy dzielimy się po połowie, czy gmina samego podłączenia się do sieci 

miejskiej ponosi ten koszt? Takie krótkie pytanie.” 

 

Wójt Gminy Radzyń Podlaski - Daniel Grochowski 

„Oczywiście gmina, bo to jest nasza inwestycja.” 

 

Radna  Rady Miasta - Iwona Niebrzegowska-Kuchnia 

„Chciałam się zapytać o te 13 groszy. Czy to jest jedyny udział w kosztach gminy w 

funkcjonowaniu oczyszczalni?” 

 

Wójt Gminy Radzyń Podlaski - Daniel Grochowski 

„To jest różnica, jeśli można Panie Przewodniczący, to jest różnica, którą gmina musi dopłacić, 

bo taryfa miejska jest wyższa od taryfy gminnej. Więc my pobieramy, ja w tej chwili nie 

pamiętam jaka to jest kwota, ale na pewno przewyższająca 13 groszy, które gmina za swoich 

mieszkańców dopłaca.” 

  

Radna  Rady Miasta - Iwona Niebrzegowska-Kuchnia 

„Mam pytanie czy gmina będzie pracować w kosztach utrzymania oczyszczalni, czy to jest na 

zasadzie od sprzedaży usług i tylko i wyłącznie.” 

 

Wójt Gminy Radzyń Podlaski - Daniel Grochowski 

„Na chwilę obecną, nie mamy jeszcze wypracowanego modelu rozwoju tej oczyszczalni i jeśli 

taki model się pojawi, wypracujemy go wspólnie z gminą miejską, to wtedy no trzeba będzie 

się zastanowić w jaki sposób to dalej procedować. Natomiast na dzień dzisiejszy no nasze ścieki 

i tak płyną do miejskiej oczyszczalni ścieków, są dowożone wozami. Tak jak tutaj Pan 

Burmistrz wskazał i taka jest opinia Pana Prezesa, że ścieki, które płyną są mniej agresywne,  

a one i tak do Państwa, do oczyszczalni ścieków trafiają niż te, które zalegają w zbiornikach 

bezodpływowych i po kilku miesiącach są dostarczane do oczyszczalni ścieków. Łatwiej 

przetworzyć te ścieki, które płyną przez kolektor niż te, które są dowożone wozami.” 

 

 Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Żadna z gmin z terenu, których mieszkańcy dowożą nam, dostarczają swoje ścieki w sposób 

inny niż poprzez opłatę za każdy metr sześcienny nie partycypuje w kosztach utrzymania 

oczyszczalni. Te koszty są wkalkulowane w cenę nieczystości płynnych. Jeśli już którakolwiek 

gmina będzie w tym partycypowała w inny sposób, to będzie to miasto, które jest 

jednoosobowym właścicielem spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych. Natomiast 

wszyscy, którzy płacą za odbiór tych ścieków partycypują w kosztach utrzymania oczyszczalni. 

Chyba, że mówimy o tym, jaki będzie ten kolejny model, bo tutaj nie ma na ten moment decyzji, 

skąd pozyskamy środki. Analizujemy kilka źródeł możliwego pozyskania środków. 

Analizujemy również model partnerstwa publiczno-prywatnego, ale nie ma w tym zakresie 

żadnej decyzji. I jak to będzie w przyszłości? Może być inaczej. Gdybyśmy zawiązali związek 

miejsko-gminny i wspólnie taką oczyszczalnię postawili, wtedy to będzie już ten model, o 

którym myśli, Pani Radna myśli, gdzie gminy czy pół na pół, czy w jakimś innym modelu 
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partycypują solidarnie w powstaniu tej inwestycji, a później jej utrzymaniu w sposób inny niż 

opłaty ze ścieki tak, bo to może być jeżeli spółka przynosiłaby straty no to wtedy 

dokapitalizujemy tą spółkę. Czy też wnosimy coś aportem za chwilę będziemy o takiej sytuacji 

mówić. To tyle tematem objaśnienia.” 

 

Radna Rady Miasta - Anna Matczak 

„Tak, dobry wieczór. Ja chciałam zapytać, bo w uchwale jest ogólnie powiedziane, że część 

Gminy Wiejskiej Radzyń Podlaski. Czy nie można by było tego zrobić bardziej szczegółowo, 

tak jak tutaj Pan Wójt mówi. Czy załącznik graficzny? Czy po prostu może są jakieś plany na 

rozszerzenie tego, tej działalności?” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Ja takich planów nie znam. Nie sądzę, aby Pan Wójt coś przed nami ukrywał. Umówiliśmy 

się, że w tej współpracy będzie otwartość i mówienie wprost o swoich intencjach, szczególnie 

jeśli chodzi o interesy mieszkańców. Czy jest możliwe doprecyzowanie tego? Chciałbym 

zapytać naszego Radcę Prawnego, czy w tego typu porozumieniach należałoby dokonać tego 

precyzyjnie i załączać załączniki? Z mojej perspektywy nie ma takiej potrzeby, bo ten kolektor 

będzie obsługiwał konkretne ilości i za konkretne ilości mieszkańcy Gminy Radzyń Podlaski 

będą obciążani. Gdyby tam nastąpił wzrost, za każdy metr sześcienny będą obciążani. To, co 

myślę, że warto powiedzieć, to że nasz obszar, Powiat, Miasto, Gmina też, chociaż tamten 

kłopot jest najmniejszy, nie rozwija się w takim sensie, żeby przybywało nam mieszkańców. 

Ilość mieszkańców spada. W związku z tym nie będzie również przybywać lawinowo tych 

ścieków. Tutaj kwestia wydolności oczyszczalni, tego, że ona już dawno nie była 

modernizowana, ma bodajże 20 lat. To jest tak naprawdę powód, który powinien nas skłonić 

do podjęcia działań inwestycyjnych. Nie ilości ścieków, które nie rosną lawinowo. Jeśli by 

wzrosły, tutaj mam przykłady z innych gmin, to poprzez powstanie na przykład przemysłowych 

ferm drobiu, ubojni, działalności gospodarczych, które generowałyby ścieki, które byłyby 

uciążliwe. Dziś najbardziej uciążliwymi ściekami, które trafiają, no właśnie w sposób, tutaj nie 

chcę się mądrzyć, w jaki sposób, ale są to odcieki z Zakładu Zagospodarowania Odpadów 

Komunalnych. To są najtrudniejsze ścieki, które trafiają już w tej chwili do oczyszczalni. Panie 

mecenasie, proszę o ustosunkowanie się do tego pytania pani Radnej.” 

 

Radca prawny UM - Piotr Kułak 

„Oczywiście można to bardziej uszczegółowić. To nie jest tak, że nie można. Bardziej chodzi 

o kwestie chyba porozumienia pomiędzy gminą a miastem i kwestii technicznego rozwiązania 

tego, że i tak te ścieki docierają tylko i wyłącznie z tych dwóch kolektorów, o których 

wskazywał Pan Wójt. Natomiast tak, jak najbardziej można to uszczegółowić. Jeżeli jest taka 

wola, no to najwyżej będzie to kwestią przedmiotu Państwa dyskusji.” 

 

Radna Rady Miasta - Anna Matczak 

„Ja tak pytam, bo nie mieliśmy wcześniej do wglądu tego projektu i dlatego nie mogliśmy się 

zapoznać, przeanalizować, zastanowić się i stąd no ja bym taką autopoprawkę chciała zgłosić, 

jeżeli to jest możliwe.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Rozumiem, że autopoprawkę o uszczegółowienie tego projektu uchwały o co? Konkretną 

lokalizację, tak?” 
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Zastępca Burmistrza - Bożena Lecyk  

„Ale przepraszam bardzo, wobec tego proszę o sformułowanie konkretnie jak miała by 

brzmieć treść tej poprawki.” 

 

Radna Rady Miasta - Anna Matczak 

„Proszę o wprowadzenie poprawki i uszczegółowienie zakresu. To poproszę o przerwę.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Zarządzam 5 minut przerwy.” 

 

Nastąpiła przerwa w obradach. Przerwa trwała od 17:52 do 18:11. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

f) Druk Nr 57/XII/2024 – w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

 

Skarbnik Miasta - Anna Czyżak 

„Ja chciałam tylko wyjaśnić, że w uzasadnieniu do tej uchwały wkradł się błąd i w punkcie 

trzecim nie powinno być tego pierwszego punktu, a drugi powinien być pierwszy. I żeby go 

usunąć z tego uzasadnienia.” 

  

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2024 – Druk Nr 57/XII/2024?”  

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/56/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

g) Druk Nr 58/XII/2024 – w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej – Druk Nr 58/XII/2024?”  
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Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/57/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

 

h) Druk Nr 59/XII/2024 – w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania 

Komitetu Rewitalizacji. 

 

Radna Rady Miasta – Olga Król 

„Znaczy ja generalnie nie mam pytań, ale chciałabym prosić o trzy słowa wyjaśnienia dla 

mieszkańców, którzy będą oglądali te sesje.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Nasze miasto posiada dokument strategiczny, jakim jest gminny program rewitalizacji. 

Głosowaliśmy ten program, o ile się nie mylę, w czerwcu. Chcąc występować o środki na 

rewitalizację, na realizację projektów, które zostały zawarte w tej strategii, musimy powołać 

komitet, który będzie monitorował sposób projektowania, a później realizowania tych 

projektów. I to jest wymóg, który wynika ze strategii rozwoju. Odbyły się konsultacje tego 

regulaminu, w ramach którego będzie powoływany komitet rewitalizacji. Konsultacje zarówno 

w formie online, wywieszenia na stronie internetowej, jak i spotkania z mieszkańcami. No i 

dzisiaj jest to wszystko gotowe do przegłosowania. Są tam w tym regulaminie, najistotniejsze 

jest chyba to, że są tam pewne konkretne informacje z jakich grup społecznych powinni w tym 

komitecie znajdować się mieszkańcy, jakie organizacje reprezentować, ilości osób powołanych 

z grona radnych, z grona urzędników. I ten komitet bardzo chcielibyśmy, żeby nie był tylko 

komitetem fasadowym, a realnie wspierającym proces rewitalizacji.” 

  

 

  

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zasad 

wyznaczania składu oraz działania Komitetu Rewitalizacji – Druk Nr 59/XII/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/58/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

i) Druk Nr 60/XII/2024 - w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, stawek 
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opłat, opłaty dodatkowej za parkowanie i sposobu ich pobierania. 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

ustalenia strefy płatnego parkowania, stawek opłat, opłaty dodatkowej za parkowanie i sposobu 

ich pobierania – Druk Nr 60/XII/2024?” 

 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/59/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

j) Druk Nr 61/XII/2024 - w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie Przedsiębiorstwo 

wkładu niepieniężnego (aportu) do Spółki Energetyki Cieplnej Sp. z 0.0. w Radzyniu 

Podlaskim. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - Klaudia Szczygielska 

„Ja bym chciała zapytać o szczegóły tego projektu, jeśli Pan Prezes by mógł.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Szanowni Państwo. odniosę się znów do czerwca, bo w czerwcu przyjmowałem jako 

Burmistrz sprawozdania od zarządów wszystkich trzech spółek, których miasto jest 

właścicielem. Jedną z tych spółek jest Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej, które 

przedstawiło sprawozdanie z naprawdę imponujących działań i projektów. Sprawozdanie 

zostało przyjęte. Działalność Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej generuje duże zyski z 

projektów i z pomysłów, które są tam realizowane, nie kosztem opłat od mieszkańców. Ale o 

tym powie za chwilkę kilka słów więcej Pan Prezes. Ta dygresja była po to, aby powiedzieć 

Państwu, że w kolejnych tygodniach i miesiącach wielokrotnie z Prezesem rozmawialiśmy. W 

tym jednym z pomysłów jest właśnie utworzenie, zrealizowanie inwestycji na działkach, 

których właścicielem jest Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej. A jest szansa, aby ta 

inwestycja była szersza. Jeśli my będąc w posiadaniu działki, która jest po sąsiedzku, zgodzimy 

się wesprzeć spółkę. I bardzo dziękuję, że jest z nami Pan Prezes. Przepraszam, że tak długo 

musiał Pan czekać. Bardzo proszę o zabranie głosu i wyjaśnienie na czym polega ten projekt 

inwestycyjny i co będzie rodzić wsparcie miasta w postaci tego aportu dla  spółki.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł.  

„Prosimy bardzo Panie Prezesie.” 

 

Prezes PEC – Jerzy Woźniak 

„Szanowny Panie Przewodniczący. Szanowny Panie Burmistrzu. Szanowne Panie Radne i 

Radni naszego miasta. Ja od dawna poszukiwałem działki, ponieważ powierzchnia naszej 

nieruchomości jest skromna i zabudowana. My posiadamy 1 hektar i 70 arów, nasza siedziba 

tyle posiada i tam oczywiście można, i będziemy jeszcze instalować różne urządzenia, ale 

trzeba było wyjść poza nasz teren, żeby pozyskać coś, nowe nieruchomości. Przez dwa lata 
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rozmawiałem z zarządem Spółdzielni Produkcyjnej Simena, ponieważ przed Simeną tam jest 

około 80 arów działki, która była niewykorzystana, ale niestety w międzyczasie Rada 

Nadzorcza się tam zmieniła, zarząd się zmienił i nic z tego nie wyszło, a była to działka 

stosunkowo blisko siedziby naszego przedsiębiorstwa. W międzyczasie, właściwie to ostatnio 

w tym roku, otrzymałem informację, że jest do kupna kompleks działek, właściwie wtedy była 

to jedna działka, ale jak się zainteresowałem tym terenem, to okazało się, że jest więcej działek 

do kupna. I po stosunkowo niskiej cenie, ponieważ 25 zł za metr kwadratowy, jak się 

zorientowałem w planie zagospodarowania przestrzennego, jest tam napisane produkcja i 

usługi, a więc dla nas taka działka, nam to odpowiada. Nie trzeba było robić zmian w planie 

zagospodarowania przestrzennego. Ubiegałem się o kupno tych działek i udało mi się szybko 

to zrealizować, oczywiście za zgodą Pana Burmistrza. I kupiliśmy 5 działek, to jest 2 ha i 27 

arów. I zbliżyliśmy się tym samym do dwóch działek miejskich, dlatego też, żeby poszerzyć 

ten areał, żeby on był skumulowany, prawda, pomyślałem sobie, że trzeba się zwrócić do 

Burmistrza, no automatycznie do Rady Miejskiej o pozwolenie na przekazanie aportem do 

spółki. I teraz jest pytanie, jak my to możemy wykorzystać? Więc ja analizuję, interesuję się, 

co robią inni, co robią inne PEC-e w kraju. I dużo jest takich PEC-ów, niektóre mają już działki 

odpowiedniej wielkości, a niektóre nie mają i pozyskują, albo też nic nie robią i siedzą, i czekają 

nie wiadomo na co. Natomiast my wybiegamy w przyszłość i wiem, że ta powierzchnia zostanie 

stosunkowo, znaczy nie szybko, nie powiem, że szybko, ponieważ jest to dłuższy proces, ale 

jak ma się działkę, jak się jest właścicielem działki, to można coś na tym zrobić, natomiast jak 

się nie ma nic, no to trudno cokolwiek planować. Co może być na tej działce? Najprostsza jest 

fotowoltaika, taka na przykład jak na przedmieściach Kocka powstała i jeszcze powstaje. 

Można to zrobić, prawda? Z tym, że my jesteśmy ciepłownią i powinniśmy dbać przede 

wszystkim o ciepło, a nie o energię elektryczną. A więc moim zdaniem tam powinny być 

usytuowane solary, czyli panele słoneczne. Ostatnio miesiąc temu w październiku byłem na 

takim wyjeździe służbowym w mieście Sonderhausen, to jest takie miasto niewiele większe od 

Radzynia. I tam były panele słoneczne, w których to są takie nowoczesne już, w których tym 

czynnikiem grzejnym była, czynnikiem krążącym była woda, nie płyn, nie zamarzający, tylko 

woda i automatycznie te panele były bardziej wydajne, miały większą sprawność, a więc można 

takie instalacje u nas zastosować. Oczywiście trzeba myśleć też o magazynie ciepła, ponieważ 

wiemy o tym, że wtedy, kiedy świeci słońce, to jest duża intensywność gromadzenia ciepła, 

natomiast trzeba gdzie to zgromadzić. Obecnie gromadzi się to w takich magazynach, które 

nazywają się, to jest taka angielska nazwa, ale skrót to jest Ptes. To są ziemne magazyny wodne. 

Taki ziemny magazyn wodny powstał już, to był pierwszy w Polsce, powstał w Lidzbarku 

Warmińskim. Ja tam byłem, widziałem i można coś takiego zrobić u nas, ale wracam do tej 

powierzchni. Musimy mieć powierzchnię, musimy mieć gdzie takie instalacje umieścić. 

Dlatego też zdecydowałem się kupić dla firmy te 2 ha ponad n o i proszę Radę o jeszcze 1 ha. 

Obecnie są to nieużytki, tam rośnie wszystko. Gdyby Rada się zgodziła, to byłoby to ponad 

trzy hektary, z tym, że tam jest pas od rzeki Białki, taki ekologiczny teren zielony, więc to jest, 

on wypada, jakieś 60 arów wypada, może więcej nawet, z tego terenu, natomiast resztę można 

zagospodarowywać i trzeba byłoby ten teren, ja planuję tak, oczyścić, zasiać trawą, wyrównać 

no i starać się o inwestycje dotowane z Unii Europejskiej, ponieważ tylko taka inwestycja ma 

rację bytu przy dotacji, bo bez dotacji my oczywiście tego zrobić nie możemy. Oczywiście w 

Narodowym Funduszu otwierają się różne działania w różnym czasie. Oczywiście trzeba 

czekać, trzeba śledzić i starać się, ale przede wszystkim trzeba mieć już koncepcję i trzeba mieć 

plan, prawda? To będzie łatwiej wtedy pozyskać pieniądze. A więc przy uzyskaniu tych trzech 

hektarów, przy oczyszczeniu tego terenu będziemy robili koncepcję, później plan, no i 

oczywiście będziemy starali się o pieniądze dotacyjne. Dziękuję bardzo. Tyle na razie.” 
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Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Nie powiedziałem Państwu rzeczy istotnej. Po tym czerwcowym spotkaniu zatwierdzającym 

sprawozdanie z działalności spółki w 2023 roku uzyskaliśmy dla miasta z tytułu dywidendy z 

Pecu milion złotych. Pamiętają Państwo z pewnością. Myślę, że warto to przytoczyć w tym 

momencie. Panie Prezesie chciałbym jeszcze o dwa słowa co do projektu z Feniksa, który 

będzie realizowany w porozumieniu ze wspólnotą mieszkaniową przy Korczaka. Mogę prosić 

o dwa słowa? W kontekście takim, jakie Państwo realizują projekty, to nie ma bezpośredniego 

związku z tą działką, ale jest myślę dobrym przykładem tego, jak Państwo działają.” 

 

Prezes PEC - Jerzy Woźniak 

„A więc w poprzednim tygodniu uzyskaliśmy informację, że pozyskaliśmy dotację unijną. Jest 

to niewielka kwota 671 000 zł, ale cała inwestycja będzie nas kosztowała 990 000 zł netto a to 

jest 71% dotacji. To rzadko pozyskuje się tak, taką dotację. Ja powiem, że na kogenerację kilka 

lat temu uzyskaliśmy dotację 48%, a tutaj jest 71% dotacji, więc bardzo duża dotacja. Pojawiło 

się w grudniu, na początku grudnia 23 roku i trzeba było to zrobić do końca stycznia 24 roku, 

więc mieliśmy dwa miesiące, skupiliśmy się, skupiliśmy swoje siły i zrobiliśmy to. Nawiasem 

mówiąc, następnego dnia dowiedziałem się, że Narodowy Fundusz przedłuża o następne dwa 

miesiące.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Czego będzie dotyczyła ta inwestycja?” 

 

Prezes PEC - Jerzy Woźniak 

„W każdym razie w tej spółdzielni, bo to jest spółdzielnia Zacisze, tam jest siedem budynków, 

takich jedno-dwu kondygnacyjnych, czy dwu-trzy kondygnacyjnych. Tam jest węzeł zbiorczy 

w jednym budynku i są sieci stare kanałowe i projekt opiewa na wymianę sieci kanałowych na 

preizolowane, to jest ponad 360 metrów i rozczłonkowanie węzła zbiorczego i usytuowanie 

siedmiu węzłów w każdym budynku, ponieważ mieszkańcy tej spółdzielni mają drogą, 

stosunkowo drogą wodę, ponieważ z węzła zbiorczego do każdego bloku idą cztery rury, czyli 

jeden komplet rur idzie na centralne ogrzewanie, drugi komplet idzie na wodę. A więc 

usytuowując węzły w każdym budynku, będzie tak zwany wysoki parametr płynął 

bezpośrednio do każdego bloku, więc pozbywamy się tych czterech rur, będą tylko dwie rury. 

I to jest efekt, no na pewno dla mieszkańców będzie to, no woda po prostu będzie tańsza i 

instalacja będzie bardziej efektywna. Nie mówię tu już o tym, że sieci kanałowe stare 

zamieniamy na sieci preizolowane. No i oczywiście już w tym roku nie ma możliwości, żeby 

to zrobić, bo 10 miesięcy trwało rozstrzygnięcie i dopiero niedawno dowiedzieliśmy się, ale już 

od maja następnego roku, tuż po zamknięciu sezonu grzewczego będziemy chcieli ruszyć i w 

ciągu wakacji to wykonać. Mam nadzieję, że to sprawnie zostanie wykonane. Jeszcze wspomnę 

tutaj o innym projekcie, bardziej poważnym, który dwa dni temu złożyłem wniosek do 

Narodowego Funduszu. Jest to projekt, takie działanie w Narodowym Funduszu zostało 

otwarte, OZE, źródło ciepła dla ciepłownictwa. I to już jest projekt poważny. Opiewa na kwotę 

22 milionów 920 tysięcy złotych. Z tego 43% z kawałkiem to będzie dotacja, więc około 9 

milionów 900 tysięcy będzie dotacji, no reszta to będzie pożyczka no i środki własne. W 

każdym bądź razie ubiegamy się też o to, żeby uzyskać tak zwany system efektywny 

energetycznie. Czyli my musimy mieć z OZE i z kogeneracji ponad 50% produkcji energii 

cieplnej. I ten projekt nam właśnie to zapewni. Z kolei jak przedsiębiorstwo jak będzie miało 

ten efekt, system efektywny energetycznie, to będzie nas uprawniało do innych projektów, do 

uczestniczenia w innych projektach. W tej chwili niektóre projekty nie są dla nas. No tyle może 
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chciałem powiedzieć. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wniesienie Przedsiębiorstwo wkładu niepieniężnego (aportu) do Spółki 

Energetyki Cieplnej Sp. z 0.0. w Radzyniu Podlaskim – Druk Nr 61/XII/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/60/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr XII/60/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

 

 

k) Druk Nr 62/XII/2024 w sprawie przyjęcia od Gminy Czemierniki realizacji zadania 

w zakresie udzielenia mieszkańcom Gminy Czemierniki schronienia w Schronisku 

dla osób bezdomnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

przyjęcia od Gminy Czemierniki realizacji zadania w zakresie udzielenia mieszkańcom Gminy 

Czemierniki schronienia w Schronisku dla osób bezdomnych – Druk Nr 61/XII/2024?” 

 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr XII/61/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr XII/61/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 
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e) Druk Nr 56/XII/2024 - w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Miejską Radzyń Podlaski a Gminą Radzyń Podlaski dotyczącego przejęcia przez 

Gminę Miejską Radzyń Podlaski częściowej realizacji zadania własnego Gminy Radzyń 

Podlaski w zakresie zbiorowego odprowadzania i oczyszczania nieczystości ciekłych  

z nieruchomości położonych w granicach administracyjnych Gminy Radzyń Podlaski. 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Dziękuję za możliwość przesunięcia dyskusji na 

temat tego projektu w kolejności procedowania. Dzięki temu dotarł do nas Prezes 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. Za chwilę oddam mu głos, ale chciałbym zaznaczyć 

tak, aby wybrzmiało to bardzo głośno. Poprzez to przyłączenie zgadzamy się, aby poprzez 

system kanalizacyjny, który gmina ma już wybudowany, ścieki, które już są produkowane i ze 

zbiorników bezodpływowych dzisiaj dostarczane do naszej oczyszczalni popłynęły tą 

kanalizacją. Czyli de facto nie zmieniamy ilości ścieków, które dostaniemy do oczyszczalni, a 

tylko poprawimy ich jakość. I to jest istota tego, na co się dzisiaj zgadzamy. Nie mam tutaj 

mowy o rozbudowanej, a tym bardziej rozbudowie, a tym bardziej niekontrolowanej 

rozbudowie sieci kanalizacyjnej, bo na każde przyłącze musi wydać odpowiednie warunki i 

zgodę Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, które jest operatorem naszej oczyszczalni. I 

podkreśliwszy to chciałbym poprosić o komentarz i o udzielenie odpowiedzi na wszelkie 

państwa pytania Pana Mirosława Kułaka, Prezesa Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Panie Prezesie, zaprosiliśmy Pana tutaj. Dziękujemy za przybycie, dlatego że wokół dyskusji 

wynikło wiele pytań związanych z tym, a to dlatego, że w ubiegłej kadencji sprawa 

oczyszczalni ścieków, odprowadzania ścieków, podłączenia Gminy Radzyń Podlaski była, jak 

Pan sam pamięta, bardzo głośna medialnie i dzisiaj w związku z tym radni mają wiele obaw. 

Dlatego prosiłbym o sprecyzowanie, o odpowiedź. Czy, no po pańskie zdanie w związku z 

tym, czy nasza oczyszczalnia będzie mogła przyjąć te ścieki po podłączeniu się tych dwóch 

kolektorów z gminy Radzyń?” 

 

Prezes PUK - Mirosław Kułak 

„Już na część pytania odpowiedział Pan Burmistrz…” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Tak, wiem, ale radni chcieliby, żeby to Pan jako ekspert od tych spraw, szef tej firmy, która 

…” 

 

Prezes PUK - Mirosław Kułak 

„W tej chwili, proszę Państwa, nie jest taka ważna ilość, jaka dopływa do nas ścieków, a jakość 

i z jakim ładunkiem one płyną. I tu co wspomniał Pan Burmistrz, z tych zbiorników 

bezodpływowych te ścieki są bardzo agresywne, nawet niekiedy stoją na granicy, że można ich 

przyjąć albo nawet przekroczone i wydaje nam się przynajmniej, dotychczas, że one nie 

ponoszą, nie sprawiają jakiś problemów. Dzisiaj ścieki, które płyną kanalizacją to są już ścieki 

bardziej rozcieńczone, one nie mają zastoin, bo one na bieżąco spływają, tym samym mają 

mniejszy ładunek. Tyle co pamiętam z gminy, bo gmina zwróciła się o warunki i 
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rozmawialiśmy z Panem Wójtem już, To są naprawdę ilości, które na dzień dzisiejszy mogę 

twardo powiedzieć, że one nie zmienią nawet tej ilości, a wręcz przeciwnie dzisiaj jako operator 

tej oczyszczalni dla nas dużo, dużo łatwiejsze jest przyjmowanie ścieków z kanalizacji niż 

zbiorników bezodpływowych.” 

 

Przewodniczący Rady - Mariusz Szczygieł 

„Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zadać pytanie Panu Prezesowi? Pan 

Radny Piotr Ostrowski, proszę bardzo.” 

 

Radny Rady Miasta - Piotr Ostrowski 

„Czy widzi Pan jakiekolwiek zagrożenia po przyjęciu tych ścieków, czy raczej to będą same 

plusy?” 

 

Prezes PUK - Mirosław Kułak 

„Znaczy ja nie widzę w tym momencie żadnych zagrożeń z tej ilości, która o ile wiem to są 

niewielkie ilości na dzień dzisiejszy. Nie wiem jak będzie rozbudowa na przyszłość gminy i 

jakie ilości, no to wtedy będzie można się wypowiadać. Na dzień dzisiejszy nie ma i nie widzę 

żadnego zagrożenia w tym zakresie.” 

 

Radna Rady Miasta - Anna Matczak 

„Czy cena ścieków nie zmieni się po podłączeniu gminy?” 

 

Prezes PUK - Mirosław Kułak 

„Nie, nie zmieni się. My z gminą, już nie chciałbym technicznie tłumaczyć, to są inne warunki 

przyłączenia, troszkę jak dla mieszkańców, ale gwarantuję, że się nie zmienią, bo one nie mają 

większego wpływu na koszty, bo tak zwane są koszty stałe, gdzie gdyby ta oczyszczalnia miała 

takie powiedzmy już są naprawdę duże możliwości to im więcej ścieków wpływa tym one są 

tańsze, bo koszty stałe rozkładają się na większą ilość.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Czy dziś przegłosowana uchwała i w konsekwencji podpisane porozumienie rodzi nam 

ryzyko niekontrolowanej ilości dostarczania ścieków? Czy też jest tak, że każde kolejne 

przyłączenie będzie wymagało akceptacji spółki?” 

Prezes PUK - Mirosław Kułak 

„Tak będzie wymagało akceptacji i my na pewno wnikliwie będziemy to rozpatrywali. Na 

dzień dzisiejszy wydając takie warunki dla gminy zabezpieczamy. To nie jest tak, że ścieki 

nawet gdybyśmy stwierdzili w pewnym momencie, że coś się tam dzieje i płyną bardziej 

agresywne. To jest tak technicznie rozwiązane, że my te ścieki możemy zatrzymać.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Miejską Radzyń Podlaski a Gminą 

Radzyń Podlaski dotyczącego przejęcia przez Gminę Miejską Radzyń Podlaski częściowej 

realizacji zadania własnego Gminy Radzyń Podlaski w zakresie zbiorowego odprowadzania i 
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oczyszczania nieczystości ciekłych z nieruchomości położonych w granicach 

administracyjnych Gminy Radzyń Podlaski – Druk Nr 56/XII/2024?” 

 

Wynik głosowania : za  - 14 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  1 

 

 

Rada Miasta podjęła Uchwalę Nr XII/55/2024 przy 14 głosach „za” oraz przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Uchwała Nr XII/55/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu. 

 

  

Ad 10. 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamykam XII Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

Podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady XII Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

 

   Obrady zakończyły się o godz.18.45  

 

 

   Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

 

 Protokolant:                                                              PRZEWODNICZĄCY  RADY 
Inspektor WOP  

  

          /-/ Monika Leszak                                                               Mariusz Szczygieł 

 

 

 

 

 

Protokół został sporządzony na podstawie nagrania znajdującego się na stronie: 

https://esesja.tv/transmisja/60826/12-sesja-rady-miasta-kadencji-2024-2029-28112024.htm 

 

 


